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z AZS Gdańsk 
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Handel 
Związkowcy z Biedronki ta 

są oburzeni 

W odpowiedzi na przyjęty zakaz 
handlu w niedzielę Biedronka 
rozważa nocną zmianę STRONA 3 

Dziesiątki 
prezesów sądów 
już wymieniono 
Na Pomorzu są nowi prezesi 
w dwóch najważniejszych sądach 
okręgowych - w Gdańsku 
i Słupsku STRONA 4 

Po każdorazowych 
opadach śniegu 
pojawia się problem 
jego sprzątania 
z chodników. 
STRONA 10 

Wyprzedzanie 
z prawej strony 
jest w określonych 
sytuacjach 
dopuszczalne. 
STRONA 15 

Sprawdź redakcyjny ranking na tłusty czwartek 

Dziś jedzmy pączki 
i faworki bez 
wyrzutów sumienia 

Monika Zacha rzewska 
monika.zacharzewsk3@gp24.pl 

Słupsk 

Im tłuściej, tym lepiej - mawiano 
dawniej w tłusty czwartek i objadano 
się mięsiwem, słoniną i boczkiem. 
Dziś warto zjeść choć jednego pącz
ka. My przetestowaliśmy dla Was 17 
z lokalnych sklepów i piekarni 

- Pączek w naszej tradycji oznacza 
szczęście i dobrobyt. Dzisiaj w tłusty 

czwartek wypada zjeść choć jednego. 
Kto tego nie zrobi, temu do końca roku 
nie będzie się wiodło - przywołuje lu
dowe zwyczaje Elżbieta Soroka, tech
nik żywności i żywienia czło
wieka, która wczoraj pomagała nam 
wybrać najsmaczniejszego pączka 
spośród 17 zakupionych przez nas 
w słupskich i usteckich piekarniach 
i sklepach. 

Pączki, razem z naszą ekspertką, 
ocenialiśmy nie wiedząc skąd pocho
dzą. Przyglądaliśmy się ich barwie 
i kształtom, bo najpierw jemy oczami. 
Potem sprawdziliśmy, jak wyglądają 
wewnątrz, no i testowaliśmy, jak sma
kują. 

Co roku nasz ranking wyłania li
dera, który według naszej subiektyw
nej opinii, wysmażył najlepszego 
pączka. 

Rok temu była to lokalna cukiernia 
Muszelka, która od 1946 roku w tym 
samym miejscu przy ul. Wojska Pol
skiego w Słupsku serwuje tradycyjne 
wypieki i słodkości. Tym razem też 
nas nie zawiodła. Pączek z Muszelki 
był wyborny, ale nie ustępowały mu 
i dwa inne, również od słupskich pie
karzy z tradycjami - z piekarni Szyca 
izculrierniCudaczekprzyul. Batorego 
w Słupsku. 
©® 
NASZ RANKING NA STRONIE 5 

Delikatesy Wanda przy ul. Braci Gierymskich w Słupsku - pączki z piekarni Jakubowscy. 
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Pogoda w regionie 
Dzisiaj 

-2°C 
-irc 

Barometr 
1020.8 mbar 

Wiatr 
płn/wsch.5km/h 

Uwaga 
ślisko na drogach 

Czwartek 

-2°C -irc 
Piątek 
-1°C -9"C 

Sobota 

2°C -ix 

Uwaga: słonecznie 

Wojciech Frełichowski 
wojciech.frelidiowski@gp24.pl 

TŁUSTATRADYGA 
NIECH ŻYJE! 
komentarz 

Dziś tłusty czwartek, je
den z tych dni w roku -
oprócz np. świąt Bo
żego Narodzenia 
i Wielkanocnych-

w którym można się bezkar
nie objadać. Tłusty czwartek 
jest ostatnią szansą na wielkie 
obżarstwo przed nadchodzą
cym Wielkim Postem, chociaż 
tłusty czwartek jest tradycją 
o korzeniach pogańskich, 
kiedy symbolizował pożegna
nie zimy. Rzecz jasna obja
damy się pączkami. Niebez
pieczny to przysmak, bo bar
dzo wciąga, a przy tym jest 
niezwykle kaloryczny. 

Tymczasem w dawnych 
czasach w tłusty czwartek 

objadano się głównie mięsi
wem, a także boczkiem i ka
pustą. Co ciekawe, pączki 
też wówczas były już spoty
kane, tyle że z takim nadzie
niem, jak właśnie boczek 
czy słonina. Przy tym na ta
kiej uczcie ochoczo popijano 
nalewki. 

Pączki w wersji słodkiej 
pojawiły się około XVI wieku. 
Jednak wyglądały nieco ina
czej niż obecnie. W środku 
miały mały orzeszek lub mig
dał i tego, kto trafił na taki pą
czek, miał czekać dostatek 
i szczęście. Za to według 
przesądu, jeśli ktoś w tłusty 
czwartek nie zje ani jednego 
pączka, to potem nie będzie 
mu się wiodło. 

Co tradycja, to tradycja. 
Trzeba ją uszanować 
i kontynuować. Dla
tego też nasza redak
cja, jak co roku, przete

stowała kilkanaście pączków 
z różnych piekarni i sklepów. 
Jaki jest rezultat tej degustacji, 
można przeczytać na str. 5. 
©® 

latka 
Porozumienie 
z Politechniką Gdańską 
Do maja w Ustce zostanie rozpi
sany konkurs studencki nt. zago
spodarowania terenów zielonych 
wraz z infrastrukturą parkową 
i urządzeniami rekreacyjnymi. 
To efekt porozumienia o współ
pracy zawartego pomiędzy mia
stem Ustka a Politechniką 
Gdańską. 
Jednym z terenów, który zostanie 
wskazany do tematyki konkurso
wej, jest obszar nieurządzonej zie
leni położony pomiędzy ulicami: 
Polną i Rzeczną, w bezpośrednim 
pobliżu Słupi, tuż obok realizowa
nej przystani kajakowej i planowa
nej ścieżki rowerowej 
R-10. Drugi obszar to nieuporząd
kowany lasek pomiędzy ulicami 
Jaśminową i Krokusową, blisko 
ogrodów działkowych. Ponadto 
celem porozumienia pomiędzy 
Ustką a gdańską uczelnią jest na
wiązanie współpracy w zakresie 
architektury i urbanistyki w ra
mach przeprowadzanych konkur
sów o tematyce określonej w za
kresie architektury i urbanistyki. 
(WF) 

Bytów 
Bezpłatne badania 
mammograficzne 
W piątek, 9 lutego, w Bytowie, 
na placu Krofeya stanie 
mammobus, w którym będą 
przeprowadzane bezpłatne ba
dania mammograficzne. Mam-
mografia pozwala na wykrycie 
tzw. zmian bezobjawowych 
w bardzo wczesnym etapie roz
woju. Badanie jest bezpłatne, re
fundowane przez Narodowy Fun
dusz Zdrowia. Nie jest wymagane 
skierowanie lekarskie. Mogą 
w nim uczestniczyć ubezpieczone 
panie w wieku od 50 do 69 lat, 
które nie były leczone z powodu 
raka piersi i jednocześnie: wciągu 
ostatnich 2 lat nie miały wykona
nej mammografii w ramach pro
gramu lub otrzymały wynik ze 
wskazaniem do wykonania bada
nia po 12 miesiącach (dotyczy ko
biet, u których w rodzinie wy
kryto raka piersi u matki, siostry, 
córki lub w badaniu genetycznym 
stwierdzono mutacje w genach 
BRCA1 i BRCA2). Organizatorzy 
akcji proszą o wcześniejszą reje
strację pod nr. tel. 58 6662444. 
(WF) 

Jak usmażyć idealnego, 
tłuściutkiego pączka 
Rozmowa 

Pączek to rzeczywiście kalo
ryczna bomba. Jednak dziś 
warto je jeść. O pączkach 
i o tym jak je spalić, mówi El
żbieta Soroka, technolog żyw
ności i żywienia człowieka ze 
Słupska. 

Czym charakteryzuje się 
idealny pączek? 
Koniecznie musi być z cia

sta drożdżowego, najlepiej 
usmażony na smalcu. Powi
nien być lekko spłaszczony, 
z białą obrączką dookoła. 
Dziś warto zjeść choć jedne
go, bo w tradycji pączek ozna
cza szczęście i dobrobyt. Kto 
dziś pączka nie zje, temu 
do końca roku nie będzie się 
wiodło. 

Jak nakazuje tradycja, pą
czek musi być tłuściutki. 
Jak wysmażyć pysznego 
pączka w domu? 
Temperatura smażenia 

pączka to 160-170 stopni Cel
sjusza. Czas trzy do pięciu mi
nut. Najlepiej nadaje się 
do tego tłuszcz dobrej jakości, 

Elżbieta Soroka, technolog 
żywności była wczoraj 
gościem w redakcji Głosu 

niewydzielający dymu pod
czas smażenia. Najlepszy jest 
smalec, który można ogrze
wać nawet do 200 stopni. 
W czasie układania pączków 
do smażenia temperatura 
tłuszczu obniża się, dlatego 
niezbędne jest ogrzewanie 
tłuszczu bez przerwy. Ko
nieczna jest spora ilość tłusz
czu. Jego objętość powinna 
być trzy-, czterokrotnie więk
sza niż smażonych jednora
zowo pączków. Pączki naj
pierw smażymy zawinięciem 
do góry, ponieważ ta strona 
jest bardziej rozciągliwa. 
W pierwszej fazie smażenia 

następuje zwiększanie obję
tości, więc nie należy pącz
ków zbyt ciasno układać 
na patelni. Jeżeli pączki roz
wijają się na patelni, ciasto 
było niedokładnie zwinięte 
lub konsystencja nadzienia 
jest zbyt luźna. Przy zbyt wy
sokiej temperaturze pączki 
na patelni szybko ściemnieją 
i nie usmażą się wewnątrz. 
Przy zbyt niskiej nasiąkną 
tłuszczem. 

Ile kalorii ma taki smako
łyk? 
Średnio 100 gramów pącz

ka z marmoladą to około 340 
kcal. Przeważnie pączki ważą 
około 70 gramów, więc może
my przyjąć, że jeden ma 238 
kcal. Pączek z lukrem i cu
krem ma 298 kcal. 

Jak to spalić? 
Można na przykład sprzą

tać przez 75 minut, myć okna 
przez 70 minut, prasować 
przez 125 minut. Można też 
biegać średnim tempem 
przez 15 minut lub wchodzić 
po schodach przez 10 minut. 
Monika Zadiarzewska 

Od stycznia podatnicy 
VAT wysyłają ewidencję 
zakupu i sprzedaży 
Podatki 
Zbigniew Marecki 
zbigniew.marecki@gp24.pl 

Od stycznia już także 
mikroprzedsiębiorcy mają 
obowiązek prowadzenia elek
tronicznej ewidencji VAT 
i przesyłania jej jako 
Jednolitego Pliku 
Kontrolnego dla potrzeb 
VAT. 

Mikroprzedsiębiorcy, czyli 
firmy zatrudniające do 10 
osób i osiągające do 2 min 
euro obrotów. Oznacza to, że 
obowiązek przekazywania 
JPK_VAT bez wezwania or
ganu podatkowego dotyczy 
wszystkich podatników VAT. 
Pliki JPK_VAT składa się do 25. 
dnia po zakończeniu danego 
miesiąca wyłącznie w wersji 
elektronicznej. Zresztą nie ma 

alternatywnej możliwości. Je
śli podatnik rozliczał się do tej 
pory metodą kwartalną, także 
przesyła JPK_VAT co miesiąc. 
Pierwszy plik JPK_VAT firmy 
wyślą do 26 lutego za styczeń 
2018 r. Generowanie JPK_VAT 
przez mikroprzedsiębiorców 
będzie możliwe za 
pośrednictwem aplikacji 
e-mikrofirma, którą można 
pobrać ze strony internetowej 
www.jpk.mf.gov.pl. Składanie 
przez podatnika plików JPK 
nie zwalnia go ze złożenia do
tychczasowej deklaracji VAT. 
Od 1 stycznia 2018 r. składa się 
je jedynie w wersji elektro
nicznej. 
©® 
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NAWIGATOR XX/ 

Wczoraj do usteckiego portu zawinął statek naukowo-badawczy Akademii Morskiej 
w Szczecinie Nawigator XXI. Jednostka wraz z załogą studentów szczecińskiej akademii 
odbywa rutynowy, szkoleniowy rejs po Bałtyku. 

•MłliWIdJ 

Na Czytelników czekamy 
w redakcji „Głosu Pomorza" 
w Słupsku przy 
ul. Henryka Pobożnego 19 
tel. 59 848 8100 

Zbigniew Marecki 
zbigniew.marecki@gp24.pl 

m-1# 

i • <1 

8 lutego 

tsis 
Na kongresie wiedeńskim uchwa
lono deklarację o zniesieniu han
dlu niewolnikami. 

tHG7 
Ustanowiono Monarchię Austro-
-Węgierską. 

1919 
Dekretem Naczelnika Państwa 
Józefa Piłsudskiego została utwo
rzona Pocztowa Kasa Oszczęd
ności (obecnie PKO BP SA). 

I9CSH 
Odbył się pierwszy transatlanty
cki przekaz sygnału telewizyjnego 
z Londynu do Nowego Jorku. 

mt 
W więzieniu MBP przy ul. Rako
wieckiej w Warszawie został stra
cony mjr Zygmunt Szendzielarz, 
ps. „Łupaszka", oficer Wojska Pol
skiego, dowódca 5. Brygady Wi
leńskiej Armii Krajowej, dwu
krotny kawaler orderu Virtuti 
Militari. 

1993 
Czechy i Słowacja wprowadziły 
własne waluty w miejsce korony 
czechosłowackiej. 

Punkt wsparcia dla osób 
zagrożonych przemocą 
w rodzinie 
W Ustce powstał punkt dla osób 
zagrożonych przemocą w rodzi
nie. Osoby potrzebujące wsparcia 
mogą się umówić na indywidu
alne spotkanie z terapeutą ds. 
przemocy Elżbietą Moskaluk. 
Spotkania odbywają się w każdy 
poniedziałek w godzinach 16-18, 
w punkcie linformacyjno-konsul-
tacyjnym „Vita Activia" przy ul. 
Wyszyńskiego 3 w Ustce, pokój 
2-M (siedziba Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej). Wsparcie 
dla osób potrzebujących udzie
lane jest bezpłatnie. 
(WF) 

WALUTY 
USD 
EUR 
CHF 
GBP 

3.3668 f) 
4.1591 ) 

3.5820 ) 
4.6764 

Poznański ko (+) certz pewnością 
będzie niepowtarzalny. Na 
scenie wIGrzalny. Na scenie 
zagrapu. będzie niepowtarzalny. 

http://www.jpk.mf.gov.pl
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Będą zaczynać pracę tuż po północy? 
Związkowcy z Biedronki oburzeni 

Ewa Andruszkiewicz 
ewa.andruszkiewia@prasa.gda.pl f 

Pomorze Polska 

Czeka nas rewolucja w handlu. 
Od marca sklepy będą czynne 
tylko w niektóre niedziele. 
W odpowiedzi na przyjętą 
ustawę o zakazie handlu 
w niedziele władze Biedronki 
rozważają wprowadzenie 
nocnej zmiany. 

- Firma robi sobie krzywdę, 
która już wkrótce poskutkuje 
odejściem pracowników. Posy
pią się zwolnienia lekarskie, ur
lopy na żądanie. Biedronka 
szczyci się, że dba o pracow
nika, ale w tym przypadku robi 
mu pod górkę. Nie dopuścimy 
do tego rozwiązania - mówi 
Piotr Adamczak, przewodni
czący Solidarności w Biedronce 

Rozwiązanie, o którym 
mowa, zakłada wprowadzenie 
w sklepach sieci Biedronka 
nocnej zmiany. Władze firmy 
rozważają otwarcie sklepów 
w soboty do godz. 23.45, a na

Władze Biedronki rozważają uruchomienie nocnej zmiany. Przyczyną jest ustawa o niedzielach 
wolnych od handlu 

stępnie o godz. 00.15 w nocy, 
z niedzieli na poniedziałek. 
Związkowcy nie kryją oburze
nia. - Mamy tu do czynienia 
z działaniem na granicy prawa 
dla optymalizacji zysków 
przedsiębiorcy - twierdzą zgod
nie. 

- Jesteśmy przeciwni temu 
rozwiązaniu, bo nie o to wal

czyliśmy. Walczyliśmy, aby pra
cownicy mieli wolne niedziele 
i nie dopuścimy teraz, aby byli 
w ten sposób krzywdzeni -
mówi Adamczak i dodaje, że 
władze firmy „powinny rozwa
żyć, jakie zagrożenia niósłby 
za sobą nocny czas pracy". 

- Po pierwsze, pracownicy 
nie będą mieli jak dojeżdżać 

do pracy w nocy z niedzieli 
na poniedziałek. Po drugie, po
jawia się bardzo ważna kwestia 
bezpieczeństwa pracowników. 
W większości są to kobiety. Do
cierając do pracy na godz. 
00.15, kiedy nie działa już ko
munikacja miejska, będą nara
żone na niebezpieczeństwo. 
Biedronka musi się zastanowić, 

w którą stronę zmierza - pod
sumowuje. 

Co na to Biedronka? 
Władze firmy próbują stu

dzić emocje i informują, że „fi
nalne decyzje nie zostały jesz
cze podjęte". 

„Obecnie jesteśmy na etapie 
analiz i konsultacji dotyczących 
potencjalnych modyfikacji 
w organizacji pracy naszych 
sklepów. Ewentualne rozwią
zania zostaną wypracowane 
w zgodzie z obowiązującym 
prawem i tak, aby zaspokoić 
oczekiwania zakupowe na
szych klientów" - czytamy 
w oświadczeniu przesłanym 
naszej redakcji przez biuro pra
sowe Biedronki. 

Walczyliśmy, aby pra
cownicy miełi wolne 
niedziele i nie dopuści
my teraz, aby byłi w ten 
sposób krzywdzeni. 
Piotr Adamczak, SoSdamość 

O komentarz do sprawy po
prosiliśmy także posła PiS, Ja

nusza Śniadka, szefa Rady 
Ochrony Pracy w Sejmie 
i członka Komisji ds. Kontroli 
Państwowej. 

76% 
Polaków popiera zagwarantowa
nie pracownikom dwóch wol
nych niedziel w miesiącu, ale 
bez zakazu handlu - Kantar TNS 

- Jeśli właściciel Biedronki 
chce zmuszać pracowników, 
żeby przychodzili w nocy 
do pracy, to jeszcze niech wy
jaśni, jak zamierza zmusić 
klientów do nocnych zakupów. 
To po prostu absurd. Myślę, że 
sprawę załatwi sytuacja rynku 
pracownika w Polsce. Jeśli pra
codawca będzie się posuwał 
do takich utrudnień i szykan, to 
w krótkim czasie straci załogę. 
Jak ustawa wejdzie w życie, 
przyjrzymy się, gdzie wystę
pują realne problemy i wów
czas będziemy się zastanawiać 
nad ich rozwiązaniem - mówi 
Janusz Śniadek. 

Biblioteka zaprasza 
jutro i pojutrze 

w Wiśle) oraz Tygodni Ewange-
AimaCzemy-Marecka lizacyjnych w Dzięgielowie. 
anna.marecka@polskapress.pl Jest autorką książek: „Mocniej

sza niż śmierć", „Pozostała tyl-
Spotkanie z pisarką i podsu- ko nadzieja", „Narodziny per-
mowanie akcji czytelniczej -to ły" i wydanej niedawno „Tato", 
najbliższe wydarzenia w Miej- Natomiast w sobotę o godz. 
skiej Bibliotece Publicznej. 11 w tym samym miejscu odbę

dzie się uroczyste podsumowa-
Jutro o godz. 17 w czytelni nieakęji„CzytelnikRoku20l7". 
przy ul. Grodzkiej odbędzie się Nagrody przyznawane będą 
spotkanie z Lidią Czyż, pisarką, w sześciu różnych kategoriach 
nauczycielką, współorganiza- wiekowych dla czytelników 
torką spotkań dla kobiet (w tym z największą liczbą wypożyczo-
corocznych Śniadań dla Kobiet nych książek. ©® 

Z głębokim żalem zawiadamiamy, że 6 lutego 2018 roku 
odszedł mój kochany Mąż, nasz Tata i Dziadek 

śtp Zdzisław Ossowski 
Ceremonia pogrzebowa odbędzie się 10 lutego 2018 r. 

na Starym Cmentarzu w Słupsku. 
Wystawienie o godz. 12.10, wyprowadzenie o godz. 12.40. 

Msza św. o godz. 8.00 w kościele pw. św. Faustyny. 
Pogrążona w smutku Rodzina 

Wyrazy głębokiego współczucia 

Jadwidze Jędrzychowskiej 
z powodu śmierci 

Mamy 
składają 

przyjaciele z Towarzystwa Przyjaciół Ustki 

Pomnikowe przymiarki 
Słupsk \ 
Zbigniew Marecki 
zbigniew.marecki@gp24.pl 

Władze Słupska chcą zamówić 
trzy projekty przyszłego 
pomnika idei, który ma zastą
pić obecny pomnik na placu 
Zwycięstwa przed ratuszem. 
Mieliby je przygotować córka 
i zięć rzeźbiarki Krystyny 
Trzeciak, która zaprojektowa
ła obecny monument. 

Pomnik Żołnierza Polskiego,*bo 
o nim. mowa, odsłonięto 1 
września 1962 roku. Jego au
torką jest Krystyna Trzeciak. 
Wcześniej w tym miejscu stał 
pomnikupamiętniający żołnie
rzy Armii Czerwonej, zwień
czony czerwoną gwiazdą. 
Obecny pomnik to granitowy 
obelisk, przed którym usta
wiono postać żołnierza. Prawą 
stronę monumentu zdobią pa
miątkowe tablice. 

Już pod koniec 2012 roku w 
magistracie pojawił się wniosek 
słupskiego inspektoratu Świa
towego Związku Żołnierzy 
Armii Krajowej, który - poza 
kwestią pomnika - dotyczył 
także przemianowania placu 
Zwycięstwa, na którym usytu
owany jest pomnik Żołnierza 
Polskiego, na plac Niepodle
głości. 

pomnika marszałka Józefa Pił
sudskiego, który wyszedł ze 
środowiska Towarzystwa Przy
jaciół Wilna i Grodna? Jak się 
okazuje, ta sprawa nie jest jesz
cze zamknięta. Prezydent Słup
ska Robert Biedroń umówił się 
na rozmowy z przedstawicie
lami tego środowiska. 

- To jest ciekawa inicjatywa -
powiedział Biedroń podczas 
ostatniej konferencji prasowej 
w ratuszu. Problemy zasadni
czo są dwa: zebranie odpo-

Wszystko wskazuje na to, że tym razem władze Słupska są wiedniej kwoty oraz lokalizacja 
zdecydowane postawić nowy pomnik idei przed ratuszem. nowego pomnika. ©® 

-Uważamy, że najwyższy już 
czas, aby w naszym mieście 
powstał pomnik, który będzie 
wyrażałdorobekiznaczenie Pol
skiego Państwa Podziemnego 
i Armii Krajowej - przekonywał 
wówczas Jan Soduła, nieżyjący 
już prezes Światowego Związku 
Żołnierzy AK w Słupsku. 

Wówczas nic z tego pomy
słu nie wyszło, ale w ubiegłym 
roku kwestia pomnika Żołnie
rza Polskiego wróciła. Począt
kowo planowano jego moder
nizację. W budżecie miasta za
rezerwowano nawet pół mi
liona złotych na ten cel. Osta

tecznie jednak zwyciężyła kon
cepcja budowy nowego pom
nika idei, który miałby być od
słonięty w rocznicę stulecia 
polskiej niepodległości. 

Będą trzy koncepcje 
Wiceprezydent Krystyna 
Danilecka-Woj e wódzka wyjaś
niła, że aby zrealizować ten cel, 
magistrat zamierza zamówić 
trzy koncepcje tego typu pom
nika u córki i zięcia Krystyny 
Trzeciak, którzy także są rzeźbia
rzami. Szczegóły mająbyć omó
wione podczas wizyty artystów 
w Słupsku. Dlatego na razie jesz

cze nie wiadomo, jakie idee mają 
zostać zobrazowane w monu
mencie. 

- Jeśli chodzi o tablice 
z obecnego pomnika oraz o po
stać żołnierza, to zostaną prze
niesione na lapidarium 
na słupskim cmentarzu - zapo
wiada Krystyna Danilecka-Wo: 

jewódzka. 
A co z pomysłem budowy 

Najwyższy czas. aby 
powstał pomnik, który 
będzie wyrażał znacze
nie Polskiego Państwa 
Podziemnego 
JanSoduia 
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Dziesiątki prezesów sądów 
już zostało wymienionych 

Szymon Zięba 
szymon.zieba@polskapress.pl 

l\mwrzelHt!ska 

W sumie ponad setka preze
sów i wiceprezesów sądów 
w całym kraju została odwoła
na przez ministra sprawiedli
wości na podstawie budzącej 
kontrowersje „specustawy" 
z lipca ubiegłego roku - wyni
ka z szacunków Stowarzysze
nia Sędziów Polskich 
„lustitia". Zmiany dotknęły 
także najważniejsze sądy 
na Pomorzu. 

Na Pomorzu wymieniono pre
zesów m.in. w dwóch najważ
niejszych placówkach- Sądzie 
Okręgowym w Gdańsku oraz 
Sądzie Okręgowym w Słupsku. 

W tym pierwszym, na sta
nowisku prezesa sędziego Prze
mysława Banasika zastąpił sę
dzia Rafał Terlecki, orzekający 
w okręgu od 2008 r., który był 
też wiceprezesem tego sądu 
w latach 2010-16 i pełnił tam 
również rolę rzecznika praso
wego. 

Pod koniec ubiegłego roku 
ze stanowiskiem prezesa Sądu 
Okręgowego w Słupsku pożeg
nał się natomiast (na podstawie 
decyzji ministra sprawiedli
wości) sędzia Dariusz 
Ziniewicz. Nowym prezesem 
został sędzia Andrzej 
Michałowicz, niegdysiejszy 
prezes Sądu Rejonowego 
w Miastku. 

- Sędziowie, którzy objęli 
stanowiska na podstawie 
ustawy z lipca ubiegłego roku, 
to znaczy po prezesach sądów, 
którzy mieli odejść ze swoich 
stanowisk przed upływem ka
dencji, powinni rozważyć te de-
cyzje zgodnie z własnym su
mieniem - mówi sędzia Grze
gorz Kachel, rzecznik prasowy 

Przepisy, na mocy których doszło do zmian, dają potężną władzę ministrowi w doborze kadr 

gdańskiego oddziału Stowarzy
szenia Sędziów Polskich 
„lustitia". - Przepisy, na mocy 
których doszło do zmian, dają 
potężną władzę ministrowi, 
także w doborze kadr - mówi 
sędzia Kachel. 

Przyznaje przy tym, że -
mimo stanowczych apeli 
„Iustitii" o to, by nie przyjmo
wać awansów w tym trybie, 
w kraju stanowiska przyjmują 
również sędziowie należący 
do stowarzyszenia. Czy można 
mówić o rozłamie w środowi
sku? - „lustitia" jest organiza
cją dobrowolną i demokra
tyczną. Każdy członek stowa
rzyszenia ma prawo do decy
dowania w zgodzie z własnymi 
poglądami, a od ewentualnej 
decyzji o wykluczeniu z grona 
stowarzyszenia, także z po
wodu naruszenia statutu, 
można się odwołać - mówi sę
dzia Kachel. 

Tymczasem po jednej z ostat
nich zmian na kierowniczych sta
nowiskach w sądach, na oficjal
nej witrynie „Iustitii" pojawiły się 
przy tej informaq'i również po
dziękowania skierowane 
do odwołanych prezesów sądów. 
W tym samym wpisie, powoła
nym na te stanowiska sędziom 
stowarzyszenie przypomniało, 
że „podstawą prawną ich awansu 
sąprzepisy, które stoją wsprzecz-
ności z Konstytucją Rzeczypo
spolitej Polskiej". 

Resort sprawiedliwości nato
miast zmiany popiera „oceną 
efektywności" sądów. Na przy
kład w kontekście wymiany 
w gdańskiej okręgówce, mini
sterstwo w oficjalnym komuni
kacie wskazywało, że „w celu 
określenia efektywności sądów 
powszechnych dokonano szcze
gółowej analizy ewidencji spraw 
i podstawowych wskaźników 
za pierwsze półrocze 2017 roku". 

Do danych sceptycznie pod
chodzi sędzia Kachel. - Niższa 
efektywność w wielu sądach była 
w dużej mierze konsekwencją 
nieobsadzania wakatów, co leży 
w gestii resortu, a nie prezesa, 
liczbą spraw przypadających 
na jednego sędziego - mówi. - To 
główna bolączka polskiego są
downictwa - podkreśla. 

O komentarz w sprawie po
wołania na stanowisko poprosi
liśmy prezesów sądów okręgo
wych w Gdańsku i Słupsku. 

- Oceną konstytucyjności 
przepisów zajmuje się Trybunał 
Konstytucyjny. Nie będę więc się 
na ten temat wypowiadał - mówi 
sędzia Andizej Michałowicz, pre
zes Sądu Okręgowego w Słupsku. 

Z kolei sędzia Rafał Terlecki, 
prezes Sądu Okręgowego 
w Gdańsku, jest obecnie na ur
lopie - do końca tygodnia. Za
deklarował możliwość ro
zmowy po powrocie do pracy. 

Poproś o zwolnienie 
elektroniczne, 
a zaoszczędzisz czas 
ZUS 
Zbigniew Marecki 
zbigniew.marecki@gp24.pl 

W Pomorskiem lekarze wy
stawili do tej pory blisko 190 
tys. elektronicznych zwolnień. 
Od lipca bieżącego roku elek
troniczne zwolnienia całkowi
cie zastąpią te klasyczne - pa
pierowe - które w czasie cho-
roby trzeba było dostarczyć 
pracodawcy. 

Koniec z bieganiem do praco
dawcy, aby w ciągu 7 dni do
starczyć zwolnienie lekarskie. 
Dzięki elektronicznym zwol
nieniom szef dowie się o naszej 
chorobie w ciągu kilku minut, 
a my zamiast martwić się termi
nami, będziemy mogli nabierać 
sił w domowym zaciszu. 

Zapewne każdy zna tę sytu-
ację, gdy chory, z gorączką, 
biegł do pracodawcy albo 
na pocztę, żeby w terminie do
starczyć zwolnienie lekarskie. 
Zgodnie z przepisami papie
rowe zwolnienie musimy dorę
czyć pracodawcy (w przypadku 
pracowników) lub ZUS (m.in. w 
przypadku przedsiębiorców) 
w ciągu 7 dni od jego otrzyma

nia. Gdy przekroczymy ten ter
min, należny zasiłek choro
bowy od 8. dnia orzeczonej 
niezdolności do pracy będzie 
obniżony o 1/4. 

Można tych kłopotliwych 
sytuaq'i uniknąć. Wystarczy, że 
podczas wizyty w przychodni 
poprosimy lekarza o wystawie
nie elektronicznego zwolnienia 
lekarskiego (tzw. e-ZLA). Trafi 
ono od razu do naszego szefa 
i do ZUS-u. Warunkiem jest, 
aby pracodawca posiadał konto 
na Platformie Usług Elektro
nicznych ZUS. Jeśli takiego pro
filu nie ma, co lekarzowi pod
powiada system wyświetlając 
odpowiedni komunikat, dosta
niemy wydruk zwolnienia opa
trzony podpisem i pieczątką. 

Pliki e-ZLA można też wy
stawiać na urządzeniach mobil
nych, np. w czasie wizyty do
mowej. Konieczny jest tylko 
dostęp do intemetu. To dla nas 
nie tylko wygoda, ale także osz
czędność czasu. Lekarze mogą 
wystawiać elektroniczne zwol
nienie lekarskie od 2016 r. Do tej 
pory były alternatywą dla kla
sycznych „zielonych" druków, 
od lipca zastąpią je całkowicie. 
©® 

Zmiana terminu 
wizyty wicewojewody 
Słupsk 
Zbigniew Marecki 

Z14 na 13 lutego przełożył 
swoją pierwszą w miesiącu 
wizytę w słupskiej delegatu
rze wicewojewoda pomorski. 

Nie zmienił się natomiast ter
min drugiego w lutym dyżuru 
wicewojewody Mariusza Łu-
szczyka. Ten odbędzie się 28 lu
tego. 

Na spotkanie z wicewoje
wodą można umówić się za po
średnictwem sekretariatu (tel. 
58 30 77 271) lub kierując zgło
szenie na adres poczty elektro
nicznej: sekretariat.wicewoje-
wody@gdansk.uw.gov.pl. Ko
respondencję do wicewoje
wody można również składać 
osobiście w sekretariacie dele
gatury Pomorskiego Urzędu 
Wojewódzkiego w Słupsku 
przy ul. Jana Pawła II1, pokój 
341. ©@ 

Słupsk 
008105387 

informuje, 

że na tablicach ogłoszeń Urzędu Miejskiego 

w Słupsku, plac Zwycięstwa 3 (II piętro - przy pok. 224) 
zostały wywieszone 

wykazy nieruchomości przeznaczonych do: 

1. sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy: 

- lokal mieszkalny nr 13 przy ul. Stanisława Małachowskiego 6 
- lokal mieszkalny nr 3 przy ul. Wileńskiej 19 

- lokal mieszkalny nr 4, 5a przy ul. Juliusza Słowackiego 8 

- lokal mieszkalny nr 1 przy ul. Szarych Szeregów 7 
- lokal mieszkalny nr 5 przy ul. Jana Sobieskiego 15 

Km 578/17 

OGŁOSZENIE 0 LICYTACJI LOKALU MIESZKALNEGO 
STANOWIĄCEGO ODRĘBNĄ NIERUCHOMOŚĆ 

Komornik Sądowy przy SR w Słupsku Andrzej Śniegocki ogłasza, że: dnia 1.03.2018 r. o godz. 12.00 w SR w Stupsku przy Szarych Szeregów 13, 
w sali nr 101, odbędzie się I licytacja lokalu mieszkalnego o pow. użytk. 66,78 m2, stanowiącego odrębną od gruntu nieruchomość, składającego 
się z pokoju, pokoju z aneksem kuchennym, łazienki z w.c. i przedpokoju o powierzchni użytkowej 66,78 m2 wraz z udziałem 1798/10000 części 
w prawie użytkowania wieczystego działki gruntu nr 525/2 o pow. 169 m2, na której posadowiony jest budynek mieszkalno-użytkowy obejmujący 
przedmiotowy lokal i udziałem 1798/10000 w częściach wspólnych tego budynku, położ. w Słupsku, ul. Mickiewicza 5/3, nr KW SL1 S/00025140/3. 
Suma oszacowania wynosi 123.000,00 zł, zaś cena wywoł. jest równa 3/4 sumy oszac. i wynosi 92.250.00 zł. Rękojmię w wysokości 1/10 
sumy oszac., tj. 12.300,00 zł, należy złożyć najpóźniej w dniu poprzedzającym przetarg przelewem na konto: BZWBK SA 0. w Słupsku 
62 1500 1692 1216 9005 9791 0000 lub w kasie kancelarii. 

007405928 

Urząd Miejski 
pl. Zwycięstwa 3 
76-200 Słupsk 

tel. +48 59 84 88 311 
urzad@um.slupsk.pl 

www.slupsk.pl \^===r/ 
www.fb.com/MiastoSlupsk 

Chcesz kupić 
mieszkanie? 

WEJDZNAGRATKA.PL 

ratka 

aktualne 

REKLAMA 007431070 

mailto:wody@gdansk.uw.gov.pl
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Słodki ranking na tłusty czwartek 
Monika Zacharzewska 
monika.zachafzewska@gp24.pl 

"Sasz akcja 

Tradycyjnie na tłusty czwar
tek serwujemy naszym czy
telnikom pączki. A dokładnie 
redakcyjny ranking pączkowy. 
To podpowiedz, gdzie dziś 
warto ustawić się po nie 
w kolejce. 

Kontynuujemy naszą coroczną 
zabawę. Choć zawsze wzbudza 
ona mnóstwo emocji, a czasem 
kontrowersji, to po raz kolejny 
zdecydowaliśmy się przepro
wadzić reakcyjny ranking pącz
kowy. . 

Wczoraj kupiliśmy pączki 
w 17 punktach w Słupsku 

i w Ustce. Zarówno w cukier
niach i lokalnych piekarniach, 
jak i w dużych sklepach i siecio
wych marketach. Mając świa
domość, że do tych ostatnich 
mogą trafiać smakołyki nie 
tylko lokalne, a czasem sprze
dawane po tzw. odroczonym 
pieczeniu, czyli wcześniejszym 
przygotowaniu i schłodzeniu 
- ocenialiśmy je w dwóch kate
goriach. 

Podkreślamy, że nasz ran
king jest całkowicie subiek
tywny i każdy ma prawo wysta
wić tym pączkom inną ocenę. 
Aby jednak nie polegać tylko 
na naszych kubkach smako
wych, poprosiliśmy o pomoc 
eksperta. W tym roku pomogła 
nam Elżbieta Soroka, technolog 
żywności i żywienia człowieka, 
nauczycielka przedmiotów za
wodowych w słupskim Zespole 

Oceniać pączki pomagała nam ekspertka - pani Elżbieta Soroka, technolog żywności i żywienia 
człowieka, nauczycielka w Zespole Szkół Agrotechniczych 

Szkół Agrotechnicznych, popu
larnym rolniczaku. 

Nasza ekspertka podeszła 
do sprawy bardzo poważnie. 
Najpierw podzieliła pączki 
pod względem wizualnym - bo 
przecież przy wyborze w skle
pie sugerujemy się przede 
wszystkim ich wyglądem. Po
tem jednak okazało się, że te, 
które wyglądają najlepiej, wca
le nie są tak piękne i smaczne 
w środku. 

Ekspertka zwróciła uwagę 
na kształt i wygląd pączków, 
równomierne wysmażenie, 
charakterystyczną otoczkę, 
a także na strukturę miękiszu, 
zapach i kolor ciasta, rozłożenie 
nadzienia. No i liczył się smak! 
Okazuje się, że pączld z jednego 
miasta mogą mieć całkowicie 
różne smaki. Sami możecie się 
dziś o tym przekonać. ©0 

PĄCZKI Z PIEKARNI! CUKIERNI 

Piekarnia PSS Społem 
-zjadliwy 
Wyglądał i pachniał apetycznie, 
a tak przecież wybieramy smako
łyki, jednak potem rozczarował. 
Nadzienia wewnątrz było bardzo 
mało, wręcz symbolicznie, nato
miast ciasto było jałowe i komplet
nie bez smaku. 
Cena-l,30zł 

Piekarnia Staropolska 
-zjadliwy 
Ten pączek też zrobił dobre pierw
sze wrażenie. Zaplusował także cał
kiem smacznym nadzieniem. Nie
stety stracił przy ocenie ciasta. Było 
ono dość mocno zbite i po prostu 
zdecydowanie zbyt słone. Za bar
dzo. 
Cena-1,60 zł 

Piekarnia Wenta 
-pyszny 
Apetyczny pączek ze skórka poma
rańczową na wierzchu. Zrobiony 
„na bogato", ładnie, równomiernie 
wysmażony z obu stron i z wyraź
nie jaśniejszą obwódką. Charakte-
ryzowałsięteż bardzo dobrym cia
stem - ładnym i smacznym. 
Cena-2,40 zł 

Piekarnia Jakubowski 
-smaczny 
Bardzo dobry wyrób. Można zjeść 
go oczami, bo był okrąglutki, lekko 
spłaszczony, ładnie wysmażony. 
W środku miło zaskoczyło nas cia
sto o naturalnym zapachu drożdży 
i nadzienie o smaku truskawko
wym. 
Cena-1,80 zł 

Cukiernia Muszelka 
-perfekcyjny 
W piekarni kupiliśmy go jeszcze cie
plutkiego. Nęcił zapachem. Może 
nie był zbyt kształtny i nadzienie 
miał raczej na bokach niż central
nie, ale wygrywał smakiem ciasta 
i rewelacyjnym różanym nadzie
niem. 
Cena-3 zł 

Piekarnia Cyman 
-zjadliwy 
Pączek, owszem, duży, ale też 
z ogromną ilością nadzienia. Zde
cydowanie zbyt dużą w stosunku 
do ciasta. Samo ciasto natomiast 
rozczarowało, bo było zbyt suche. 
Do tego z wysmażonej skórki od
padał lukier. 
Cena-1,69 zł 

Piekarnia Domin 
-smaczny 
Pączek robi dobre wrażenie, bo jest 
kształtny i ładnie polukrowany, 
choć zbyt jasny, co może świadczyć 
o mało wysmażonym cieście. 
W środku ciasto żółciutkie i ape
tyczne. 
Cena-1,80 zł 

Piekarnia Lewna 
-zjadliwy 
Okazały, ale nierównomiernie wys
mażony, obrączka wokół niego za
tracała się. W środku nadzienie było 
wyraźnie tylko z jednej stony, to cu
kierniczy błąd. Naszym zdaniem był 
też niezbyt smaczny. 
Cena-1,50 zł 

Piekarnia Konkol 
-zjadliwy 
Z zewnątrz bardzo ładny i kształ
tny. Do tego równomiernie wysma
żony. I tym też może łasuchów 
zwieść. Wewnątrz natknęliśmy się 
na suche ciasto i podobne do róża
nego nadzienie. Niestety, w bardzo 
małej ilości. 
Cena-2,10 zł. 

LEGENDA 

Pączki ocenialiśmy w dwóch 
kategoriach - te z marketów 
i sklepów sieciowych oraz 
z piekarni i cukierni działają
cych na terenie Słupska. 
Ocenialiśmy ich wygląd 
i smak. Oceniając, nie wie
dzieliśmy, skąd pochodzą. 
*•***- perfekcyjny 

r- pyszny 
r- smaczny 

• zjadliwy 
• omijaj z daleka 

Piekarnia Bagietka 
-pyszny 
Pączek charakteryzował się bardzo 
smacznym drożdżowym cia
stem i lekko kwaskowatym nadzie
niem, które świetnie z ciastem ko
respondowało. Miękisz ciasta był 
równomiernie porowaty. 
Cena-1,90 zł 

Cukiernia Cudaczek 
-perfekcyjny 
Kolejne bardzo miłe zaskoczenie. 
Po jego zjedzeniu jeszcze oblizywa
liśmy palce, taki był smaczny. Pą
czek kształtny, równomiernie wys
mażony. Zrobiony z tradycyjnego 
ciasta. 
Cena-2,50 zł 

Przyjaciel Piekarz 
-pyszny 
Bardzo miłe zaskoczenie! Pączek 
z tej piekarni rok temu otrzymał 
w naszym rankingu tylko jedną 
gwiazdkę. Tym razem, choć był naj
mniejszy z testowanych 17, był 
ładny, dobry w smaku, z bardzo 
smacznym, słodkim nadzieniem. 
Cena-1,95 zł 

Piekarnia Szyca 
-perfekcyjny 
Zdaniem naszym i naszej pani eks-
pertki to pączek rewelacja. Po pro
stu pyszny, zrobiony z bardzo do
brego ciasta. Pachnący, ładnie wy
glądający, z równomiernie porowa
tym miękiszem i bardzo dobrym 
nadzieniem. 
Cena-2,20 zł 

PĄCZKI Z MARKETÓW I SKLfPÓW SIECIOWYCH 

Pączek z Lidia 
-smaczny 
Jasny, mógł być smażony w zbyt ni
skiej temperaturze. Nasz ekspertka 
podejrzewała, że może być z odro
czonego wypieku, choć w tej tech
nologii nie ma nic złego. Miękisz 
równomiernie porowaty. 
Cena-79 groszy 

Pączek z Biedronki 
-pyszny 
Pączek równomiernie usmażony 
z widoczną obrączką wokół. Cen 
tralnie nadziany, a nadzienie byłe 
bardzo smaczne. Sam pączek nic 
dość, żeładnie wyglądał, to był do 
brywsmaku. 
Cena-78 groszy 

lucent 
firma Łan - zjadliwy 
Pączek nie wyglądał ładnie. Był 
za długo smażony i brakowało 
mu charakterystycznej obwódki. 
W środku ciasto bardzo suche, nie 
pachniało drożdżami. Wyglądał, 
jakby nie był świeży. 
Cena-99 groszy 

Kaufland, piekarnia 
Głodowski - zjadliwy 
Pączek był zdecydowanie zby 
długo smażony, do tego stopnia 
że twarda skórka nadawała mu go 
ryczy. Na zesmażonej skórce nit 
trzymałsię lukier. Z dobrym nadzie 
niem. 
Cena-1,69 zł 
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„Ustawa o IPN godna potępienia". 
Zachód krytykuje, PO mu wtóruje 

Kacper Rogadn 
Twitter:@krogacin 

Warszawa 

Podpisanie ustawy o IPN przez 
prezydenta spotkało się z dez
aprobatą pofityków amery
kańskich i francuskich. Depar-
tament Stanu USA skrytyko
wał decyzję Andrzeja Dudy. co 
postanowiła wykorzystać 
Platforma Obywatelska. Grze
gorz Schetyna spotkał się 
z ambasadorem USA w Polsce. 

Stany Zaniepokojone - takimi 
słowami można określić wypo
wiedzi amerykańskich polity
ków dotyczące ustawy o IPN. We 
wtorekprezydent Andrzej Duda 
podpisał ustawę i skierował ją 
w trybie następczym do Trybu
nału Konstytucyjnego. Dzień 
później sekretarz stanuUSARex 
Tillerson wydał oświadczenie, 
wktórym ostro skrytykował po
stawę prezydenta. 

„Stany Zjednoczone są roz
czarowane, że prezydent RP 
podpisał ustawę, która nakłada 
sankcje kame za przypisywanie 
zbrodni nazistowskich pań
stwu polskiemu" - napisał 
Tillerson, który pod koniec 
stycznia odwiedził Polskę 
i spotkał się m.in. z Jarosławem 
Kaczyńskim. 
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- Nie mam dla państwa dobrych informacji - oświadczył tuż po spotkaniu z ambasadorem 
Stanów Zjednoczonych Paulem Jonesem Grzegorz Schetyna na briefingu prasowym w Sejmie 

W swoim oświadczeniu se
kretarz stanu USAstwierdził, że 
nie ma wątpliwości, iż określe
nie „polskie obozy śmierci" jest 
bolesne i błędne. Krytyka ze 
strony Stanów Zjednoczonych 
dotyczy jednak kwestii wol
ności słowa, a raczej jej ograni
czania, czemu - według wielu 

ekspertów i polityków - mo
głaby służyć ustawa. 

W jeszcze ostrzejszych sło
wach nowelizację ustawy o IPN 
skomentował w środę minister 
spraw zagranicznych Francji 
Jean-Yves Le Drian. Jest ona 
„niewłaściwa" i „godna potę
pienia" - powiedział polityk 

w rozmowie z telewizją 
BFMTV. 

- Trzeba przede wszystkim 
podpierać się pamięcią o Holo
kauście, głosić ją wszędzie, re
gularnie i systematycznie. Każ
dy element, który mógłby wy
paczać tę pamięć, jest nega
tywny - dodał Le Drian. 

OŚWIADCZENIE 
REXA TILLERSON A 

Stany Zjednoczone są rozcza
rowane tym, że prezydent 

Polski podpisał ustawę nakła
dającą kary za przypisywanie 
nazistowskich zbrodni pań

stwu polskiemu. Rozumiemy, 
że ustawę rozpatrzy Trybunał 
Konstytucyjny. Wejście tego 

prawa w życie znacząco wpły
nie na wolność słowa i możli

wości prowadzenia pracy 
badawczej. USA potwierdzają, 
że określenia takie jak „polskie 

obozy śmierci" są bolesne 
i wprowadzające w błąd. Takie 

historyczne niepoprawności 
dotykają Polskę, naszego 

mocnego sojusznika, i muszą 
być zwalczane w sposób, 
który chroni podstawowe 

wolności. Naszym zdaniem 
otwarta debata, nauka i edu

kacja to najlepszy sposób 
przeciwstawiania się wprowa
dzającemu w błąd językowi. 

Na koniec polityk otwarcie 
zaatakował rząd Prawa i Spra
wiedliwości. 

- Liczę, że naród polski bę
dzie umiał zmienić zdanie 
i sprawić, że przy okazji najbliż
szych wyborów uwolni się 
z okowów nałożonych mu 
przez godne pożałowania na

cjonalistyczne opcje - powie
dział. 

Zarzuty i głosy krytyki pły
nące zza oceanu i z Europy po
stanowiła wykorzystać Plat
forma Obywatelska. Lider PO 
Grzegorz Schetyna spotkał się 
w środę z Paulem Jonesem, 
ambasadorem Stanów Zjedno
czonych w Polsce. 

- Nie mam dla państwa do
brych informacji, jeśli chodzi 
o moje spotkanie z ambasado
rem - powiedział z grobową 
miną Schetyna tuż po rozmo
wie z Jonesem. 

- Oświadczenie sekretarza 
stanu pokazuje, że w bardzo 
ostry sposób ocenia on sytua
cję w Polsce i to, co zdarzyło się 
w związku z podpisaniem 
ustawy o IPN. To wszystko wy
wołuje zdumienie naszych naj
lepszych, najważniejszych so
juszników - powiedział lider 
PO. Schetyna przypomniał, że 
relacje Polski z USA są gwaran
cją naszego bezpieczeństwa. 

- Te relacje będą miały 
w tym roku swoje stulecie. Dzi
siaj chcemy to stulecie święto
wać, ale tak nie jest, bo właśnie 
Amerykanie prosili i sugero
wali, by przeprowadzić szero
kie konsultacje na temat skut
ków, do których może dopro
wadzić wprowadzenie tej 
ustawy. Niestety tak się nie 
stało, ustawa została podpi
sana, a poprawki zostały odrzu
cone - zakończył. ©® 

Polak 
z Białej Gwardii 
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i podróżnika Ferdynanda 
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Adam Bielecki 
ranny pod K2 
Himalaista Adam Bielecki został 
ranny. Bierze on udział w narodowej 
wyprawie, której celem jest pierw
sze zimowe zdobycie K2. Sprawę 
na Facebooku komentuje sam Bie
lecki. „Eh było blisko. Kilkadziesiąt 
metrów pod obozem pierwszym 
dostałem wgłowę dużym kamie
niem. Skończyło się na złamanym 
nosie i sześciu szwach, które profe
sjonalnie założyli Piotrek Tomala 
i Marek Chmieiarski pod kierunkiem 
telefonicznych porad Roberta 
Szymczaka. Za parę dni powinie
nem byćwpełni formy"-napisał 
na swoim fenpage'u. AIP 

Funkcjonariusz ABW 
zeznaje ws. Amber Gold 
Przed sejmową komisją śledczą 
stanął w środę funkcjonariusz 
Agencji Bezpieczeństwa We
wnętrznego. Został wezwany 
w sprawie zaginięcia wielu klu
czowych dokumentów z proku
ratorskich akt dot. Amber Gold. 
- Niebywałe, co pan zastał 
po dwóch latach prowadzenia 
sprawy przez prokuraturę 
w Gdańsku, którą podobno nad
zorowano - skomentowała jego 
zeznania przewodnicząca komi
sji Małgorzata Wassermann i do
dała, że nie było żadnej kontroli 
ze strony nadzorującej prok. 
Barbary Kijanko. Przesłuchi
wany funkcjonariusz ujawnił 
wpłaty szefa piramidy finanso
wej Marcina P. na kapitał zakła
dowy spółki. Jednak w trakcie 
śledztwa okazało się, że doku
ment potwierdzający dokonanie 
wpłaty na konto był fikcyjny. 
- Przelew został dostarczony, 
ale po sprawdzeniach okazało 
się, że kwota nie wpłynęła 
- przyznał funkcjonariusz ABW. 
AIP 

Ryszard Czarnecki 
stracił stanowisko 
Zgodnie z decyzją europosłów, 
Ryszard Czarnecki z PiS został 
odwołany z funkcji wiceprzewod
niczącego Parlamentu Europej
skiego. To kara za jego słowa 
o Róży Thun z PO i porównanie jej 
doszmalcownika. 
- Niczego nie żałuję, dalej będę 
krytycznie oceniał polityków, któ
rzy biegają z donosami do obcych 
mediów, gdzie skarżą się 
na własny kraj - zapewniał Ry
szard Czarnecki tuż po głosowa
niu nad jego odwołaniem. Jak 
przyznał, docierały do niego syg
nały świadczące o tym, że do gło
sowania w ogóle by nie doszło, 
gdyby przeprosił Różę Thun. 
Ostatecznie za jego odwołaniem 
w tajnym głosowaniu opowie
działo się 447europarlamenta-
rzystów (czyli wymagane dwie 
trzecie), a 196 było przeciw. 
Czarnecki ma teraz rozważyć 
odwołanie się od decyzji PE 
do Trybunału Sprawiedliwości. 
Samo głosowanie i odwołanie 
wiceszefa europąrlamentu to pre
cedens, AIP 
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Miliarder wysłał w kosmos rakietę. 
W planach ma kolonizację Marsa 

Kazimierz Sicorski 
redakqa@poiskatiines.pl 

Waszyngton 

Amerykański bogacz i wizjo
ner Elon Musk jest w siódmym 
niebie. Nie krył obaw co 
do powodzenia próby z potęż
ną rakietą Falcon Heavy, która 
ma rozpocząć misję koloniza
cji Marsa. Dziewiczy lot kolosa 
okazał się niemal całkowitym 
sukcesem, dwa z trzech czło
nów rakiety wróciły na Zie
mię, wykorzysta się je do ko-
lejnych lotów. 

Do ostatniej chwili nie było wia
domo, czy najpotężniejsza ra
kieta świata, która w przysz
łości ma kursować min. na tra
sie Ziemia - Mars, wystartuje. 
Kilka razy przekładano, i to 
do ostatniej chwili, jej start. 
W końcu na twarzy wizjonera 
Muska pojawił się uśmiech, 
kiedy z przylądka Canaveral 
na Florydzie ruszyła wyposa
żona w 27 silników rakieta. 

Zgodnie z planem jej trzy 
człony (boostery), które od
dzieliły się jakiś czas po starcie, 
miały wrócić na Ziemię, co ob
niża koszty takich operacji. 
Dwa niemal idealnie wróciły 
niedaleko miejsca, z którego ra
kieta wystartowała, trzeci się 

Elon Musk od lat mówił o podboju kosmosu. Nie brakowało głosów, że były to tylko przechwałki. 
Po udanym starcie potężnej rakiety Falcon Heavy jego plany nabrały realnych kształtów 

rozbił, nie osiadł na platformie 
morskiej, ale i tak można mó
wić o przełomie i kolejnym eta
pie podboju kosmosu. Udany 
start Falcona Heavy jest kro
kiem, który przybliża nas 
do kolonizacji Marsa, ale zanim 
na Czerwonej Planecie pojawią 
się ludzkie osady, upłynie jesz

cze wiele czasu. Najważniejsze, 
że potężna Falcon Heavy, bo 
tak nazywa się 70-metrowej 
wysokości rakieta, wykonała 
swoje główne zadanie. 

Trzy minuty po wystrzeleniu 
operatorzy potwierdzili, że 
osiągnęła ona odpowiednią tra
jektorię. Potem była kolejna ra

dość, kiedy dwa człony rakiety 
wróciły na Ziemię, będą one go
towe do kolejnych lotów. 
- Wszystko, co chcieliśmy osiąg-
nąć w testowym locie, osiągnęli
śmy - meldowali operatorzy. 

Rakieta jest teraz na po
czątku swojej długiej drogi, ma 
do pokonania 400 min kilome-

Niemcy: koalicja dogadana 
yBęjsamvść 
Kazimierz Sikorski 
redakcja@polskatimes.pl 

Centrolewicowa niemiecka 
SPD osiągnęła wreszcie poro
zumienie z konserwatystami 
kanclerz Angełi Merkel 
CDU/CSU w sprawie powoła
nia koalicji rządowej. Rozmo
wy w tej sprawie prowadzono 
od wielu tygodni. Nieoficjalnie 
mówi się, że punktami spor
nymi nadal pozostają prawa 
pracownicze oraz służba zdro
wia. 

Po wrześniowych wyborach 
parlamentarnych liderzy SPD 
zarzekali się, że nie wejdą już 
w koalicję z Angelą Merkel, po
tem jednak zmienili zdanie. 
Ostateczna decyzja co do tego, 
czy koalicja SPD z ugrupowa
niem kanclerz Niemiec powsta
nie, zależeć będzie od 460 tys. 
członków SPD. Mają oni w na

stępnych tygodniach wypowie
dzieć się w tej sprawie w elek
tronicznym głosowaniu. 

Niemiecki maraton z two
rzeniem rządu wyszedł na pro
stą w okolicach 20 stycznia tego 
roku, kiedy to SPD wyraziła 
zgodę na podjęcie formalnych 
rozmów z ugrupowaniem kan
clerz Angeli Merkel w sprawie 
stworzenia koalicji. Otoczenie 
kanclerz Merkel było przeko
nane, że do połowy lutego ko
alicyjne rozmowy zakończą się. 
Do entuzjastów takiego rozwią
zania należał między innymi 
francuski prezydent Emma-
nuel Macron, wielki sojusznik 
Merkel. Zgoda na przystąpienie 
do rozmów z ugrupowaniem 
Merkel zapadła na ostatnim 
zjeździe SPD. Szef ugrupowa
nia Martin Schulz był zadowo
lony z wyników głosowania 
członków swej partii. - Poczu
łem ulgę - mówił i dodał, że to 
kluczowy moment w historii 

SPD. Schulz powiedział m.in., 
że przez Europę przetacza się 
prawicowa fala. Jako przykłady 
podał Austrię, Czechy, Polskę 
i Węgry. Z kolei przedstawiciele 
młodzieżówki SPD byli za po
zostaniem w opozycji, wskazy
wali na odmienne interesy ich 
partii oraz CDU/CSU. Schulz 
przekonywał, że jego ugrupo
wanie będzie forsowało frag
menty swojego programu, by 
zapisać je w umowie koalicyj
nej. Mówiono m.in. o liberali
zacji ograniczeń w przepisach 

Na zjeździe SPD Mer 
ugrupowania przekonał 
delegatów, że partia 
powinna ponownie 
wejść w koalicję z kan-
derz Angelą Merkel. 
Martin Schulz, szef SPD 

dotyczących łączenia rodzin 
w przypadku uchodźców, któ
rzy nie mają prawa do azylu, 
a mogą jedynie z uwagi 
na wojnę w Syrii przebywać 
na terenie Niemiec czasowo. 

Wygrała opcja Schulza. 
Gdyby tak się nie stało, mu
siałby ustąpić, co byłoby koń
cem jego kariery politycznej. 
Odetchnęła kanclerz Merkel, bo 
gdyby jej druga próba stworze
nia rządu zakończyła się po
rażką, doszłoby do przedtermi
nowych wyborów. 0 takim wa
riancie mówiło otoczenie kan
clerz. Merkel rozpoczęła koali
cyjne rozmowy z FDP i Zielo
nymi po wyborach z 24 wrześ
nia 2017 r. W listopadzie libera
łowie zerwali rozmowy i wró
cił pomysł koalicji z SPD. Teraz 
wszystko w rękach członków 
tego ugrupowania, którzy mu
szą wyrazić ostateczną zgodę 
na koalicję z Merkel. 
©® 

WIZJONER 

ELON MUSK POPRAWIA 
NASZ ŚWIAT 

Pochodzi z RPA, ale prawdzi
wą karierę robi w USA. 

I to w wielu dziedzinach: 
od finansów począwszy, 

na kosmosie skończywszy. 
Po drodze są elektryczne 

samochody, gdyż Musk jest 
współzałożycielem firmy 

Tesla Motors, która na razie 
nie przynosi zysków, ale 

w końcu dała rynkowi pierw
sze auta elektryczne. Skoro 
przy komunikacji jesteśmy, 

to Musk zaproponował 
nową jej formę - Hyperloop. 

To specjalna kapsuła 
do przewożenia pasażerów, 
szybka jak samolot pasażer
ski. Pierwsza linia miałaby 
łączyć Los Angeles z San 

Francisco. I wreszcie podbój 
kosmosu, co właśnie rozpo
czął na dobre. Trzeba przy
znać, że sporo jak na jedne

go człowieka. 

trów. Jak się szacuje, lot 
na Marsa zajmie jej około pół 
roku. Za kierownicą wiśnio
wego koloru Tesli siedzi... ma
nekin, który - podobnie jak lu
dzie na Ziemi - słucha piosenki 
Davida Bowiego z roku 1971 
„Life on Mars". Jest spokojny, 
bo na konsolecie, która jest 

przed nim, umieszczono napis: 
„Nie panikuj". A co do samo
chodu Muska, którego wysła
nie w kosmos uznano za fana
berię miliardera, to nie trafił on 
na odpowiednią orbitę. Przez 
kolejne miliardy lat będzie znaj
dował się w przestrzeni kos
micznej. 

Musk bardzo potrzebował 
tego sukcesu. Po pięciu latach 
przygotowań start najpotęż
niejszej rakiety zakończył się 
powodzeniem. Siłę jej silników 
porównuje się do mocy 18 po
tężnych Boeingów 747, z któ
rych każdy napędzany jest 
czterema silnikami. 

Tak silniej rakiety jak Falcon 
Heavy nie wysyłano jeszcze 
w kosmos. Nie może się z nią 
równać nawet Saturn V, która 
w latach 70. poleciała z misją 
na Księżyc. Rakieta Muska ma 
trzy boostery, każdy z nich wy
posażony w dziewięć silników 
i - jak zapowiadali inżynierowie 
Muska - prawdziwym wyzwa
niem był ich symultaniczny za
płon. 

Przeciwnicy Muska mówili 
o nim, że poza autoreklamą nie 
ma wielkich osiągnięć. Teraz 
nawet najbardziej zapiekli jego 
wrogowie muszą przyznać, że 
udało mu się pokonać kolejne 
bariery. Jako prywatny przed
siębiorca posłał rakietę, która 
w przyszłości może być wyko
rzystywana do kolonizowania 
Czerwonej Planety. ©® 

Kopenhaga 
Dania chce wprowadzić 
zakaz noszenia burek 
Duński rząd planuje wprowadze
nie zakazu noszenia w miejscach 
publicznych islamskich chust, 
które zasłaniają całą twarz. Zakaz 
dotyczyłby miejsc publicznych, 
gdyż zdaniem pomysłodawców 
stoi to w sprzeczności z wartoś
ciami wyznawanymi przez miej
scowe społeczeństwo. Taką argu
mentację przedstawił duński mi
nister sprawiedliwości S0ren Pape 
Poulsen. Pierwszy taki zakaz 
wprowadziła w 2011 r. Francja, 
W ub. roku Europejski Trybunał 
Praw Człowieka podtrzymał taki 
zakaz wprowadzony w Belgii, AIP 

Ateny 
Ministrowie byli na 
„liście płac" koncernu 
Greccy śledczy przedstawili za
rzuty ośmiu byłym ministrom 
i dwóm byłym premierom 
w związku z dochodzeniem pro
wadzonym w sprawie korupcji. 
Chodziło o koncern Novartis, 
który płacił lekarzom za przepisy-' 
wani drogich leków tej firmy. Ła
pówki dostawali też byli politycy. 
Nazwisk tych ostatnich na razie 
nie ujawniono. 
AIP 

Szef dyplomacji Francji 
ostro o sytuacji w Syrii 
Szef francuskiej dyplomacji do
maga się wycofania z Syrii wspie
ranych przez Iran oddziałów. Chce 
też, by Ankara i Teheran zaprze
stały łamania prawa międzynaro
dowego i ingerencji w Syrii. Wy
powiadając się w telewizji, Jean-
-Yves Le Drian mówiło tym, że 
wszystko wskazuje na to, że syryj
ski rząd używał gazów bojowych 
przeciwko ludności cywilnej, co 
wymaga jednak potwierdzenia ze 
strony agend ONZ. AIP 
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Jakie masz prawa jako klient (cz. 4) 

Seniorze, uważaj! Nie daj się oszukać 
Są przedsiębiorcy, którzy wykorzystują zaufanie seniorów 
Bezpieczeństwo 

Seniorze, uważaj na przykład 
na osoby, które mówią, że są 
z „twojej" telekomunikacji, i że 
dzięki nim zaoszczędzisz. Pu
łapką może być też... koperta! 

Uważaj na osoby, które twier
dzą, że są z telekomunikacji, 
której jesteś klientem (choć 
w rzeczywistości są z innej 
firmy) i mają dla ciebie jakąś 
superofertę. Ich cel jest taki, że
byś zmienił operatora teleko
munikacyjnego! To, co bę
dziesz brał za odświeżenie 
umowy ze starym operatorem, 
tak naprawdę będzie zgodą 
na przejście do innej firmy. I od
tąd będziesz korzystał właśnie 
z jej usług. 

Niestety, w taki sposób 
wprowadzono w błąd wielu na
szych starszych Czytelników. 
Nieuczciwi przedstawiciele 
firm zazwyczaj obierają bo
wiem za swój cel właśnie senio
rów, co potwierdza także Urząd 
Ochrony Konkurencji i Konsu
mentów (UOKiK). 

Możesz zmienić operatora, 
ale zrób to świadomie! 
Na rynku usług panuje konku
rencja. Oznacza to, że każdy 
z nas może wybrać ofertę naj
korzystniejszą dla siebie. 
Ważne jest jednak, aby robićto 
świadomie, dlatego pytaj o do
kładną nazwę firmy, którą ktoś 
reprezentuje. W razie wątpli
wości proś o identyfikator. 
I czytaj dokumenty, które pod
pisujesz, bo w razie sporu naj
bardziej liczy się nie to, co mó

wił przedstawiciel firmy, ale co 
widnieje w dokumentach. 
Punkt po punkcie sprawdzaj 
więc wszystko, co wpłynie 
na końcową wysokość twojego 
rachunku. 

Zapamiętaj: jeżeli dzwoni 
do ciebie konsultant, mówiąc, 
że ma tańszy abonament, wy
pytaj o szczegóły oferty. Potem 
zapisz je i... odłóż słuchawkę! 
Nie przedłużaj niepotrzebnie 
rozmowy, a już na pewno nie 
podawaj konsultantowi swoich 
danych osobowych! Następnie 
skontaktuj się ze swoim opera
torem telekomunikacyjnym 
i zapytaj, czy rzeczywiście to 
właśnie on ma dla ciebie tę ko
rzystniejszą ofertę. 

Nic nie podpisuj od ręki bo 
możesz stracić nawet1500zł! 
Oszukani konsumenci o tym, 
że zmienili operatora, zazwy
czaj dowiadują się po upływie 
14 dni. A tylko w ciągu takiego 
okresu można bezpłatnie od
stąpić od umowy. Gdy 14 dni 
upłynie, rozwiązanie umowy 
wiąże się z koniecznością za
płaty kary za jej zerwanie. Taka 
kara może wynieść 500 zł, ale 
równie dobrze i 1500 zł, bo mie
liśmy też takie przypadki. 

Ostrzegamy, że kurierzy za
bierają czasami wszystkie pod
pisane dokumenty. W związku 
z tym seniorzy często nie wie
dzą, z kim, kiedy ina jakich wa
runkach zawarli umowę. To 
utrudnia, a nawet uniemożli
wia odstąpienie od niej. Dlatego 
ciągle prosimy: czytaj i spraw
dzaj, zanim coś podpiszesz. 

Koperta może być pułapką 
Są też firmy, które wysyłają se
niorom listy z informacją, że 
na przykład wygrali zagra
niczną wycieczkę (choć oni 
w nic nie grali). Cud? Nie, zwy
kły biznes! Nie daj go zrobić 
swoim kosztem. Za tę dar
mową, wygraną wycieczkę 
trzeba... zapłacić. Ato dlatego, 
że aby potwierdzić wygraną 
i wyjazd, musisz na przykład 
zadzwonić pod numer o po
dwyższonej opłacie. Minuty 
lecą i lecą. A licznik za rozmowę 
bije i bije. Gdybyśmy najpierw 
zajrzeli do regulaminu kon
kursu, w którym „wygraliśmy" 
nagrodę, to byśmy wiedzieli, że 
ta wygrana nie jest na pewno, 
a raczej być może - bo trzeba 
spełnić dodatkowe warunki. 
Takie, że grając w totolotka, 
mamy większe szanse na to, że 
los właśnie do nas się uśmiech
nie. Ale pieniądze na rozmowę 
telefoniczną już wydaliśmy... 

Dlatego bądźmy czujni: mo
żemy paść ofiarą oszustwa, je
śli w kopercie dostaniemy nie
wiarygodnie korzystną ofertę 
na przykład: • superwygranej, 

• specyfików, które zmienią 
nasz wygląd i samopoczucie, 
# stałego źródła dodatkowych 
dochodów. Uważajmy również 
na oferty namawiające do za
dzwonienia pod numer tele
fonu o podwyższonej opłacie. 
Nie znaczy to, że każdą ofertę 
mamy wyrzucać do kosza. Pa
miętajmy jednak, że istnieją też 
nieuczciwi ludzie. 
Katarzyna Borek 
Żródto: UOKiK; Federacja Konsumen
tów. inspekcja handlowa 

i*i * 
Policja zawsze prosi seniorów; ijię wpuszczajcie obcych do mieszkań, dia własnego dobra 

Koniecznie upewnij się. z jaką firmą telekomunikacyjną 
zawierasz umowę. W razie kłopotów szukaj fachowej pomocy 

TLCIPOMOGĄi 
Gdy czujesz się 
wprowadzony w błąd 
Potrzebujesz pomocy? Szukaj 
jej w inspekcji handlowej albo 
u rzecznika konsumentów 
(pytaj o niego w swoim urzędzie 
miasta lub w starostwie). 
Rzecznicy doradzają 
bezpłatnie. Możesz zadzwonić 
też na infolinię konsumencką 
pod numery: 801440220 lub 
22 290 8916 (opłata 
za połączenie według stawek 
twojego operatora). Infolinia 
działa od poniedziałku 
do piątku w godz. 8.00-18.00. 
Działa również infolinia Urzędu 
Komunikacji Elektronicznej - nr 
22 330 4000. od poniedziałku 
do piątku od 8.15 do 16.15. 
(KB) 

Zostałeś wprowadzony 
w błąd? Złóż reklamację 
Gdy reklamacja ta nie zostanie 
uwzględniona, możesz wnieść 
do sądu pozew o stwierdzenie 
nieważności umowy. Jeśli nie 
wiesz, co zrobić, pamiętaj, że 
bezpłatnej pomocy prawnej 
w tym zakresie udzielają 
inspekcja handlowa, rzecznicy 
konsumentów i organizacje 
konsumenckie. Nie daj się 
zastraszyć! Wezwanie 
do zapłaty z firmy 
windykacyjnej nie jest tym 
samym, co nakaz zapłaty 
wydany przez sąd. Firma taka 
nie ma prawa podejmować 
czynności egzekucyjnych. Nie 
może też cię zastraszać. 
(KB) 

Nie podpisuj umowy 
od razu. Daj sobie czas 
Przemyśl ofertę. Przeczytaj 
umowę od deski do deski, a najle
piej pokaż ją komuś z rodziny, są
siadowi. Przede wszystkim jed
nak upewnij się, z kim ją zawie
rasz. Pamiętaj: wiek nie zwalnia 
z odpowiedzialności prawnej! Bez 
względu na to, czy ktoś ma lat 20, 
czy lat 80 - jeśli podpisał umowę, 
ponosi jej prawne konsekwencje. 
Podpisanie oznacza, co do za
sady. akceptację warunków... 
Szczególną uwagę zwróć 
na nazwę firmy i oferowane wa
runki. Sprawdzaj każdą kartkę, 
którą masz podpisać! 
(KB) 

Zatrzymaj kopię 
dokumentów 
Nie zwracaj uwagi na pośpiech 
i ponaglenia kuriera. Zawsze po
winien zostawić ci kopię doku
mentów. Nie chce tego zrobić? 
Nie podpisuj umowy! Nie daj się 
zwieść zapewnieniom, że umowa 
będzie przesłana później pocztą. 
Trzymaj się zasady: nie ma 
umowy, nie ma podpisu. (KB) 

WARTO WIEDZIE 

MASZ TYLKO 14 DNI. 
ABY ZREZYGNOWAĆ! 

Czujesz, że pochopnie pod
pisałeś umowę? Rozmyśliłeś 
się? Czujesz się wprowadzo
ny w błąd? Uznałeś, że ofer
ta jest jednak niekorzystna? 
Możesz odstąpić od umowy! 
To przywilej gwarantowany 
przez przepisy: konsument 

ma prawo odstąpić 
od umowy w terminie 14 
dni. Jak? Wraz z umową 
powinieneś dostać wzór 

odstąpienia od niej. Jeśli go 
nie ma, napisz je odręcznie. 
Podaj swoje imię i nazwisko, 
adres, numer telefonu oraz 

numer umowy i datę jej 
zawarcia. Koniecznie się 

podpisz! Co dalej? 
Wystarczy, że takie oświad
czenie wyślesz przed upły
wem 14 dni. Możliwość ta 

dotyczy tylko umów zawar
tych na odległość (czyli np. 
przez telefon) i poza loka
lem przedsiębiorstwa (np. 

pokaz garnków w hotelu czy 
w domu). W razie proble

mów szukaj fachowej 
pomocy u specjalistów. 

NIE UCZ SIĘ NA BŁĘDACH. 
TO KOSZTOWNE 

• Nigdy nie kupuj czegoś 
jedynie dlatego, że 

w zamian otrzymasz darmo
wy prezent. Darmowy to on 

może być tylko z nazwy... 
• Jeśli coś brzmi zbyt pięk

nie. sprawdź szczegóły. Coś 
jest napisane małym dru
kiem? Tym bardziej trzeba 

to przeczytać, bo może tam 
tkwić haczyk - pułapka, 

w którą wpadniesz, tracąc 
pieniądze. Może okazać się, 
że z podpisanej umowy nie 
będziesz się mógł wycofać 

bez płacenia. 
• Upewnij się, czy znasz 
opłatę za minutę połączenia 

z numerem, pod który 
dzwonisz. Możesz wygadać 
nawet pół emerytury, i to 

nie jest przesada! 
• Słyszysz, że jeśli kupisz 

produkt, otrzymasz wspa
niały, darmowy prezent? 

Zastanów się, czy naprawdę 
chcesz albo musisz go mieć. 
I czy przepadkiem tej rzeczy 
nie kupisz taniej w najbliż

szym sklepie... 
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Z ŻYCIA GWIAZD 
GWIAZDY 

Dawid Ogrodnik został 
ojcem? 
Na portalach plotkarskich poja
wiła się informacja, jakoby Dawid 
Ogrodnik („Cicha noc", „Ostatnia 
rodzina") ijego ukochana Marta 
Nieradkiewicz („Barwy szczęś
cia") mieli zostać rodzicami. Pre
tekstem do snucia spekulacji stał 
się fakt, że Ogrodnik nie pojawił 
się na gali Bestsellery Empiku 
2017, podczas której miał wręczyć 
nagrodę. W ostatniej chwili zastą
pił go Andrzej Piaseczny. Ogrod
nik ponoć popędził na poro
dówkę... ASU 

GWIAZDY 

Konkurs Eurowizji 
iednak 
bez Sławomira? 
Jak donosi portal Eska.pl, autor 
wielkiego sylwestrowego hitu 
„Miłość w Zakopanem" nie weź
mie udziału w eliminacjach 
do tegorocznego konkursu Eu
rowizji. Powód? Jak mówi arty
sta, „pośpiech upokarza". Poza 
tym ewentualny występ pod
czas konkursu w Lizbonie wy
musiłby na Sławomirze odwoła
nie trasy koncertowej, a muzyk 
nie chce zawieść swoich fanów. 
ASU 

Krzyżówka nr 23 
Poziomo: 
1) prążkowana tkanina na 

spodnie, 
6) Stanisław, zagrał Hansa 

Klossa, 
10) jeszcze nie mróz, 
11) schronisko dla wodniaków, 
12) nauka języka obcego na 

uczelni, 
13) oprzęd jedwabnika, 
16) zbiornik do sterylizacji na

rzędzi chirurgicznych, 
19) środki masowego przekazu, 
24) duża na początku zdania, 
25) figowy dla Ewy, 
27) łagodne wzniesienie terenu, 
28) napój chłodzący z migdała

mi, 
29) ogrodzenie z desek, 
31) uprawiany w kasynach Las 

Vegas, 
33) księstwo z Monte Carlo, 
34) bywa niepowetowana, 
36) najważniejsza część mikro

skopu, 
37) mała kromka chleba, 
38) wyścigowe dla Roberta Ku

bicy, 
39) mylne przekonanie; niezna

jomość rzeczy. 
Pionowo: 
1) efekt braku opadów desz

czu, 
2) gościniec, 
3) despotyczne rządy; gnębie

nie ludu, 
4) drapieżny kuzyn psa, 
5) niesforny chłopczyk, 
6) autor powieści „Chłopcy z 

Placu Broni", 
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38 • 39 r r r 
7) owoc z mleczkiem, symbol 

dobrych interesów, 
8) Sergio, włoski mistrz spa

ghetti westernów, 
9) ochronny kolor munduru 

żołnierza, 
14) zasiali go górale, 
15) kończy grecki alfabet, 
17) droga w mieście, 
18) umie dobrać okulary, 
20) Jan ..., czyli Maria Konop

nicka, 

21) wydobywa się w postaci la
wy z wulkanu, 

22) sztuczna skóra, 
23) kraina szczęśliwości, 
26) przestępca z Dzikiego Za

chodu, 
29) zmierzch, szarówka (poe

tycko), 
30) Twingo lub Megane, 
31) mieszkaniec Madrytu, 
32) przeszedł na stronę wroga, 
35) markowe wino z Węgier. 

Rozwiązanie nr 22 
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TV HIT 

Moulin Rouge 
TVN 7 20:00 
Ubogi pisarz Christian zakochuje 
się w pięknej Satine - gwieździe 
najbardziej skandalizującego 
klubu nocnego w Paryżu. 
Jednak ich miłość zostaje 
wystawiona na ciężką próbę. 

< Pif* .r 

Dorwać byłą 
POLSAT 20:05 
Były policjant, obecnie łowca 
nagród (Richard Butler), dosta
je zlecenie na byłą żonę (Jenni-
fer Aniston), znaną dziennikar
kę. Problem w tym, że wykryła 
ona korupcję w policji i obojgu 
grozi niebezpieczeństwo... 

Atlas chmur 
STOPKLATKA TV 20:00 
W filmie poznajemy sześć 
z pozoru niczym nie wiążących 
się ze sobą historii i bohaterów. 
Okaże się, że nawet błahe de
cyzje mogą wpłynąć nie tylko 
na teraźniejszość. 

Misery 
TVP 2 21:55 
Pisarz Paul jest autorem cyklu 
romansowo losach Misery. Kiedy 
zawozi do wydawcy ostatnią 
część, na drodze panują ciężkie 
warunki. Samochód Paula wy
pada z drogi. Tuż za nim jedzie 
Annie pielęgniarka... 

HOROSKOP 
Wodnik (20.01-18.02) 
Małe zamieszanie pokrzyżuje nieco twoje dzi
siejsze plany. Nie bez winy będziewtym przy
padku ktośz bliskiego otoczenia. Mimo 
wszystko postaraj się o wyrozumiałość. 
Ryby (19.02-20.03) 
Ambicja, upór i zdecydowanie - te trzy słowa 
najlepiej cię dzisiaj opisują. Twoją energią 
udałoby się obdzielić kilka osób. Dzięki temu 
bardzo dużo uda d się osiągnąć 
Baran (21.03-19.04) 
Pilnuj dzisiaj przede wszystkim swoich spraw. 
Angażowanie sięwżycieinnych osób może 
być uznane za naruszanie strefy prywatności 
i wpędzi aę w kłopotliwą sytuację. 
Byk (20.04-20.05) 
Jeśli masz przed sobą ambitne zadanie, ale 
niejesteśwstanie wszystkiemu podołać,po-
prośopomoc Nikt ajęj nie odmówi. 
Bliźnięta (21.05 - 21.06) 
Dzień upłynie wsennej atmosferze. Trudno ri 
będzie zmobilizować się do zadań, które wy
magają koncentracji i dużego zaangażowania. 
Rak (22.06-22.07) 
Ktoś będzie chciał zaangażować aę do waż
nego przedsięwzięaa. Nim się zgodzisz, 
sprawdź, jakie mogą być tego konsekwencje. 

Lew (23.07-22.08) 
Możesz paść dzisiaj ofiarą małego nieporozu
mienia. Początkowo zrobi się nerwowo, ale 
szczera rozmowa pozwoli wszystko odkręcić 
Na koniec będzie z tego sporo śmiechu. 
Panna (23.08-22.09) 
Nie uda ci się dzisiaj stanąć w ostatnim sze
regu i schować za czyimiś plecami. Będziesz 
w centrum wydarzeń - liczsię również z moż-
liwością publicznego zabierania głosu. 
Waga (23.09-22.10) 
Nie prowokuj dzisiaj nikogo do kłótni, wyri-
szaj emocje i staraj się łagodzić drobne za
targi. Przekonasz się, że taka postawa może 
przynieść bardzo wymierne korzyśti. 
Skorpion (23.10-21.11) 
Niemal wszystko,doczegosię dziś zabierzesz, 
dostarczy ri sporo satysfakcji. Tak dobry nastrój 
dawnodnietowarzyszyłTylkopozazdrośać 
Strzelec (22.11-21.12) 
Ztrudem będzie ci dzisiaj przychodziło szyb
kie podejmowanie decyzji. Uważaj, bo zasta
nawianie się może narazić cię na małe straty. 
Koziorożec (22.12 -19.01) 
Zaczniesz dzisiaj myślećozmianie niektórych 
swoich nawyków i przyzwyczajeń. Nawet się 
nie domyślasz, co cię do tego zainspiruje. 
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• zamieszczonym na stronach www.gk24.pl/tresci, 
www.gp24.pl/tresci,www.gs24.pl/tresci, i w zgodzie 
z postanowieniami ninięszego regulaminu. 
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Janoszek: Cieszę się, że 
żyję! 
Natalia Janoszek to polska ak
torka, która szturmem podbite 
Bollywood. Jednak sukcesy za
wodowe nie zawsze idą w parze 
z dobrym zdrowiem. Ostatnio 
Janoszek na Instagramie wyznała, 
że trafiła do szpitala z ciężkim za
torem i zawałem płuc. Pomoc le
karzy ponoć nadeszła w ostatniej 
chwili. „Powoli dochodzi do mnie, 
że mogło mnie już nie być" - napi
sała gwiazda, ASU 

Boczarska wróciła 
do formy po porodzie 
Gwiazda filmu „Sztuka kochania. 
Historia Michaliny Wisłockiej" 
w grudniu została mamą. Do tej 
pory unikała pokazywania się 
publicznie. Dlatego jej pojawienie 
się na gali Bestsellery Empiku 
2017 wzbudziło niemałą sensację. 
Tym bardziej że aktorka zachwy
cała zgrabną figurą. Pozując 
na ściance, zadawała szyku 
ubrana w obcisłe czerwone spod
nie rurki, ASU 

mailto:redakcja.gk24@polskapress.pl
http://www.gk24.pl/tresci
http://www.gp24.pl/tresci,www.gs24.pl/tresci
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Czekamy na Państwa 
listy po adresem 
ul. Henryka Pobożnego 
19.76-200 Słupsk 
Telefon dyżurny 
59848 8124 
E-maH alarm@gp24.pl 

Dasiądyżurige j ^ 
Aleksander Radomski 

Czjrtelnky pomagają 

Pan Jan ze Słupska ma do oddania 
kuchenkę elektryczną z piekarni
kiem. Odbiór własnym transpor
tem. Kontakt: 609 819447. 
Pan Krzysztof ze Słupska ma do od
dania podgrzewacz do butelek dla 
niemowląt i sterylizator do butelek. 
Kontakt: tel. 59 848 8121. 
Pan Robert z Redzikowa ma do od
dania segment pokojowy. Odbiór 
własnym transportem. Kontakt: 
602587736. 

Pani Kazimiera za Słupska ma do 
oddania telewizor, meble kuchen
ne, wózek spacerowy i stolik z krze
sełkami dla dzieci. Odbiór własnym 
transportem. Kontakt: 59 8412513. 
Pani Danuta ze Słupska ma do od
dania cegłę rozbiórkową. Odbiór 
własnym transportem. Kontakt: 59 
8413435. 
Pan Roman ze Słupska ma do od
dania pralkę Frania i wersalkę. Od
biór własnym transportem. Kon
takt: 692 511091 (pogodz. 16). 
Pani Ewa ze Słupska ma do odda
nia zimową odzież damską. Kon
takt: 59 845 34 07. 
Pani Grażyna ze Słupska ma do od
dania meble pokojowe. Odbiór 
własnym transportem. Kontakt: 
661154067. 
Mieszkaniec Słupska ma do odda
nia meblościankę. Odbiór własnym 
transportem. Kontakt: 783 414 
082. 
Pan Grzegorz ze Słupska ma do od
dania obornik koński. Możliwość 
transportu. Kontakt: 605729409. 
Pan Tadeusz z Kobylnicy ma do od
dania gruz. Odbiór własnym tran
sportem. Kontakt: 607553 338. 
(DMK) 

LISTY/OPINIE 
Czekamy na Państwa 
listy po adresem 
ul. Henryka Pobożnego 
19.76-200 Słupsk 
Telefon dyżurny 
59848 8121 
E-mail 
daniel.klusek@gp24.pl 

Dzisiaj dyżuruje 
Daniel Klusek 

ŻĄgftfej.. 
• : 

dikiti 

Stary Rynek wygląda na 
niezagospodarowany 
@Tomasz: - Wykopali dziurę, fon
tannę zabrali, a jak miasto kasy nie 
ma, żeby zobaczyć, co odkryli, to 
zasypali i uważają, że na tym ko
niec? Jak to teraz wygląda? Normal
nie wstyd. 
@Ewa: - Co się stało z płytami 
i kostką, które leżały tam jeszcze 
przed wojną? Sposób ułożenia był 
rozpoznawalnym znakiem tego 
miejsca. Szkoda, że to miejsce traci 
swój charakter. 

@Hieronim: - A przed wykopali
skami to wyglądał lepiej? Swoją 
drogą, co się prujecie, świeżo roz
kopany teren, ziemia musi się ule
żeć. Czego tam teraz nie położą, bę
dzie się zapadać. Nie sądzę, by 
przy zasypywaniu utwardzali 
z uwagi na znaleziska. Za 10 lat 
położą polbruk, spokojnie. A teraz 
leżaczek, parawany, piwko w dłoń 
i jeszcze będziecie dziękować za 
plażę w centrum miasta. 
@Nik: - Przestańcie się podniecać... 
Trwały tam prace badawcze i zo
stały zakończone, wyremontują 
ten rynek. 
@Darek: - A kto każe tam chodzić? 
@Krystyna: - Ale murale i światełka 
za grube pieniądze są. 
@Jakub: - Na murale i światełka to 
jest inny budżet, proszę się zapo
znać, jak wygląda finansowanie 
wjakimkolwiek mieście i wtedy się 
wypowiadać. Ajak Panu nie pasuje, 
to proszę startować w wyborach 
i coś zmienić, a nie tylko pisać głu
poty, jak co drugi starszy człowiek 
w tym moherowym mieście. 
@Sonia: - Zdaje się, że nie wiesz, co 
to przesunięcie funduszy i dlatego 
właśnie będziesz jeździł po dziura

wych drogach, a w centrum bę
dziesz mieć piaskownicę, ewentu
alnie ekologiczną kuwetę dla oko
licznych kotów. 
@Jolanta: - Okropność. I to w sa
mym centrum. 
@Michał: - Superwizytówka, 
śmiech na sali. 
@Alina: - Nigdy nie wyglądałtak pa
skudnie. 
@Rafał: - Rozgrzebali, zakopali i to 
tyle.Typical... 
@Dawid: - Dziwne, że tak późno to 
zrobili... 
@Ola: - Ludzie, jesteście śmieszni. 
@Daniel: - Jeszcze tam będzieład-
nie, zobaczycie. 
Słupska policja 
podsumowała 2017 rok 
@Oli: - Ijak w Malborku - biedni po
licjanci musieli targety wyrabiać, bo 
im zwierzchnictwo nakazało - to 
statystyki podbijali, sprawdzając te
lefony komórkowe, numery rowe
rów i biednych nastolatków, co oku-
powali ławeczki między blokami. 
Żenada! Za nasz hajs! 
@hukasz: - Policyjne miasto. 
@Sławek: - No coś chociaż robią 
chłopaki z nudów! 
(DMK) 

KRÓTKO 
Akęjaredakęja 
Strona od czytelników 
dla czytelników 
Na stronach Akcja redakcja piszemy 
o tym, o czym informują nas czytel
nicy. Na Wasze sygnały czeka dzien
nikarz Daniel Klusek. 
Jeśli widzą Państwo coś, co Was 
zdenerwowało, poinformujcie nas 
0 tym. Pod adresem: daniel.klu-
sek@gp24.pl czekamy na e-maile 
z opisem sytuacji. Zachęcamy też 
do przesyłania nam fotografii. In
terwencje można również zgłaszać 
pod nr. tel.: 59 848 8121. 
Wszystkie sygnały sprawdzimy, 
a najważniejsze i najciekawsze za
mieścimy na łamach „Głosu Pomo
rza" i gp24.pl. 
(DMK) 

Akgamtakę)a 
U nas czekają zguby 
1 oferty pomocy 
W „Głosie" funkcjonuje Biuro Rze
czy Znalezionych. O tym, co znaj
duje się w BRZ, piszemy w ponie
działki, środy i piątki. 
W ramach Banku pomocy można 
przekazywać sobie m.in. meble, 
sprzęt RTV i AGD. Na zgłoszenia 
czekamy pod nr. tel. 59 848 8121. 
Oferty i prośby o pomoc publiku
jemy we wtorki, czwartki i soboty. 
(DMK) 

Zobacz, jak powstaje 
„Głos Pomorza" 
Zapraszamy do odwiedzin w słup
skiej redakcji „Głosu Pomorza". Nasi 
goście poznają też dziennikarzy 
i pracowników z działu promocji, 
składu i biura ogłoszeń. Będzie 
także możliwość zrobienia zdjęcia, 
które zostanie opublikowane 
w „Głosie". Na zgłoszenia grup cze
kamy w godz. 10-16 pod nr. tel. 59 
8488121. 
(DMK) 

DLA KONSUMENTÓW 
Tam konsumenci 
mogą znaleźć pomoc 
Mieszkańcy Słupska o pomoc mo
gą prosić miejskiego rzecznika kon
sumentów. Zbigniew Perzyna 
przyjmuje interesantów w pokoju 
la urzędu miejskiego, tel. 59 848 
83 09, e-mail: mrk@um.slupsk.pl. 
Mieszkańcy powiatu słupskiego 
o pomoc mogą prosić powiato
wego rzecznika konsumentów. Ma
rek Kurowski interesantów przyj
muje w pokoju 132 starostwa po
wiatowego, tel. 59 841 87 00, 
e-mail: rzecznikkonsumenta@po-
wiat.slupsk.pl. 
Pomocy w problemach konsumen
ckich udziela Delegatura Woje
wódzkiego Inspektoratu Inspekcji 
Handlowej w Słupsku, ul. Jana Pa
wła I11, tel. 59 842 54 68. e-mail: 
ihslupsk@wp.pl. 
Konsumenci mogą się zgłaszać 
do Oddziału Federacji Konsumen
tów wSłupsku, al. 3 Maja 44, tel. 59 
842 0224, e-mail: slupsk@federa-
cja-konsumentow.org.pl. 
Bezpłatną pomoc prawną konsu
menci mogą uzyskać pod nume
rami infolinii Federacji Konsumen
tów 801440220 i 22 290 8916. 
(DMK) 

Odśnieżanie to obowiązek nie tylko administratora chodnika 

Nie tylko miasto ma 
obowiązek odśnieżania 
Sfapsfc 
Danłej Klusek 
daniel.klusek@gp24.pl 

Po każdorazowych opadach 
śniegu pojawia się problem je
go sprzątania z chodników. 
Straż miejska przypomina, że 
odpowiedzialne są za to nie 
tylko miejskie służby, ale rów
nież administratorzy części 
nieruchomości, które się 
przy nich znajdują. 

Jak informują nas czytelnicy, 
w wielu miejscach na chodni
kach leży śnieg, jest ślisko, 
a przez to niebezpiecznie dla 
pieszych. 

- Część chodników jest nie-
odśnieżona, a nawet nieposy-
pana piaskiem. Trzeba więc 
bardzo uważać, żeby się nie 
przewrócić - mówi pani Kata
rzyna z centrum miasta. - Po 
styczniowych opadach śniegu 
niektóre chodniki były śliskie 
przez kilka dni, aż do odwilży. 
Nikt ich nie posypał piaskiem 
ani solą. Na szczęście zrobiło się 
na tyle ciepło, że śnieg stopniał. 
Mam nadzieję, że tym razem 
odpowiednie służby zadziałają 

wystarczająco szybko i ludzie 
nie będą się przewracać na śli
skich chodnikach. 

Straż miejska przypomina, 
że odpowiednie służby zawsze 
mają obowiązek odśnieżania, 
ale nie zawsze jest to obowiąz
kiem administratorów chodni
ków. 

- Jeśli chodnik przylega bez
pośrednio do nieruchomości, 
to jej właściciel lub wspólnota 
mieszkaniowa mają obowiązek 
zadbać o niego w czasie zimy 
i odśnieżyć. To samo dotyczy 
właścicieli czy najemców 
punktów handlowych znajdu
jących się przy chodniku 
- mówi Paweł Dyjas, komen
dant Straży Miejskiej w Słup
sku. - Jeśli jednak nierucho
mość od chodnika oddziela pas 
zieleni, wówczas za jego stan 
i utrzymanie odpowiedzialny 
jest jego właściciel lub za
rządca, a nie administrator czy 
właściciel nieruchomości. 

Straż miejska regularnie in
terweniuje w sprawie nieod-
śnieżonych i śliskich chodni
ków. A kary mogą być wysokie, 
sięgają nawet 500 złotych. 
©0 

Administracja wywiezie, 
co zgromadził zbieracz 
Stupsk 
Daniel Klusek 
daniel.klusek@gp24.pl 

Mieszkańcy bioku przy ul. Le
lewela 24 skarżą się na sąsia
da, który od lat na klatce scho-
dowej składuje śmieci i zepsu
te jedzenie. Narzekają, że rze
czy pozostawione przez jed
nego z lokatorów śmierdzą. 

Z naszą redakcją skontaktował 
się mieszkaniec lokalu komu
nalnego znajdującego się w 
bloku przy ul. Lelewela 24. 

- Jeden z lokatorów utrudnia 
życie innym mieszkańcom, 
gdyż zbiera żywność ze śmiet
ników oraz złom, zostawiając 
to wszystko pod swoimi 
drzwiami oraz w mieszkaniu 
i pod blokiem. Wygląda to jak 
wysypisko śmieci, a nie budy
nek mieszkalny. Żywność jest 
nie do spożycia, bo już po ter
minie i z pleśnią, a dodatkowo 
jest straszny smród. Niedługo 
nie będzie nawet jak przejść 
po klatce, a przecież jakieś dzie
cko może coś zjeść z tej góry 
produktów. Poza tym sąsiad 
za blokiem wylewa zlewki 
z wiadra, dokarmiając ptaki. 
Wszystko to było zgłoszone 
do straży miejskiej, była inter
wencja, strażnicy kazali po
sprzątać, ale bez skutku. 

Andrzej Nazarko, dyrektor 
ds. zarządzania nieruchomoś
ciami w PGM, zapowiada, że 
administracja będzie walczyła 
z problemem. 

- W budynku przy ulicy Le
lewela 24 znajduje się 17 lokali 
mieszkalnych i 35 lokali socjal
nych oraz tymczasowych po-

Mieszkańcy skarżą się na smród zepsutego jedzenia na klatce 

mieszczeń. Przeważają więc lo
kale, w których zamieszkują 
w większości osoby z eksmisji 
- mówi Andrzej Nazarko. - Tak 
też jest z mieszkańcem groma
dzącym na korytarzu różnego 
rodzaju odpady. Wielokrotnie 
już był upominany i wzywany 
przez dzielnicowego i pracow
ników administracji do zaprze
stania zbieractwa. Niestety, 
mieszkaniec nie reaguje na 
apele. Aktualnie nie ma ważnej 
umowy najmu, a wniesienie 
pozwu o kolejną eksmisję nie 
przyniesie skutku, ponieważ 
sąd prawdopodobnie nie roz
pozna sprawy, wychodząc z za
łożenia, że zasądzenie eksmisji 
z lokalu socjalnego z prawem 
do lokalu socjalnego nie wy
maga wszczęcia postępowania. 

Dyrektor zapewnia o pers
wazji prowadzonej wspólnie 
z dzielnicowym. O ewentualną 
pomoc dla mieszkańca zwróci 
się do Miejskiego Ośrodka Po
mocy Rodzinie. 

- Będziemy kontrolować bu
dynek, a odpady zgromadzone 
przez zbieracza i innych miesz
kańców wywieziemy na wysy
pisko śmieci - mówi Andrzej 
Nazarko. - Inną sprawą jest dba
łość o wygląd korytarzy i pozo
stałych pomieszczeń wspól
nych. Część mieszkańców bu
dynku nie wykazuje dbałości 
0 estetykę otoczenia. Kilka lat 
temu zmobilizowaliśmy miesz
kańców do wyremontowania 
klatki schodowej. Kupiliśmy 
materiały budowlane, licząc, że 
wygląd po remoncie okupio
nym własnym wysiłkiem bę
dzie pozytywny przez długi 
czas. Niestety, znaleźli się lu
dzie, którzy szybko zniweczyli 
wysiłek pracujących. Tym nie
mniej chciałbym nakłonić 
mieszkańców do podobnej ak
cji, czyli pomalowania koryta
rzy. My zapewnimy farbę 
1 sprzęt, zaś prace malarskie 
przeprowadzą mieszkańcy. 
©® 
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Dziury w drodze stają 
się niebezpieczne 
Ottona Siupsk 
Zbigniew Marecki 
zbigniew.marecki@gp24.pl 

Nasi czytelnicy sygnalizują, że 
jazda samochodem powiato
wą drogą między Rogawicą 
a Biędnem staje się coraz bar
dziej niebezpieczna. -Trzeba 
jeździć slalomem, aby nie 
wpaść w dziurę i nie urwać za
wieszenia, a nie zawsze się to 
udaje-twierdzą. 

W powiecie słupskim wiele 
dróg wymaga gruntownej mo
dernizacji. Wiedzą o tym do
skonale wszyscy, którzy co
dziennie jeżdżą drogami po
wiatowymi i gminnymi. Jed
nak nie da się ukryć, że w ostat
nich miesiącach otrzymujemy 
bardzo dużo sygnałów od osób, 
które poruszają się na trasie 
Rogawica - Bięcino, a jazdę 
na tym odcinku przeżywają jak 
drogę przez mękę. Słyszymy 
zarówno o drodze, na której 
asfalt przypomina ser szwajcar
ski z wielkimi i niebezpiecz
nymi dziurami, jak i o znisz
czonych podwoziach albo pęk
niętych oponach. 

- Niestety, na razie nie widać 
większego zainteresowania tą 
sprawą. Pewnie jeszcze nikt 
ważny nie wpadł w dziurę, 
więc sprawa nie budzi zainte
resowania - mówi mieszkanka 
Bięcina, gdzie w 2013 roku za
kończono inwestycję polega
jącą na przebudowie drogi po
wiatowej nr 1130 G o długości 
niemal l km, która przebiega 
przez miejscowość. Dlatego te
raz mieszkańcy tej wsi o wiele 
bardziej odczuwają dyskom

fort jazdy, gdy wyjadą poza 
swoją miejscowość. 

Czy w najbliższym czasie 
mogą liczyć na poprawę ? - za
pytaliśmy Leszka Kowalskiego, 
radnego gminnego z Bięcina. 

- Ta sprawa ciągnie się już 
kilka kadencji. Sam często jeż
dżę tą drogą, więc dobrze 
wiem, jakim jest problemem. 
Po moim wniosku Rada Gminy 
Damnica przyjęła uchwałę in
tencyjną w sprawie moderni
zacji odcinka tej drogi, który 
leży na terenie naszej gminy. 
Ona powinna być realizowa
na w tym roku, ale wiele zależy 
od tego, jak zachowa się po
wiat, który jest właścicielem 
drogi i zwykle pokrywa połowę 
kosztów m odemizaq'i, bo taka 
zasada obowiązuje wpowiecie 
słupskim - wyjaśnia. Wg niego 
to nie rozwiązuje problemu, bo 
kierowcy odczuliby zmianę, 
gdyby doszło także do remon
tu tej drogi na odcinku leżącym 
w gminie Słupsk. 

- Pewna nadzieja jest - uważa 
Marek Ożarek, dyr. Zarządu 
Dróg Powiatowych, gdy zapy
taliśmy go o to, czy jest moż
liwe, że drogowcy zrobią gene
ralny remont tej drogi w 2018 r. 
Wgniego pierwotnie jej remont 
przewidziany był na 2019 r. 
- Jednak niedawno Zarząd Po
wiatu zlecił nam wyliczenie 
kosztów tej inwestycji. W su
mie chodzi o ok. 3 km drogi. Ze 
strony gminy Damnica mamy 
deklarację współuczestnicze
nia w tym roku w kosztach. 
W tej sprawie będę jeszcze roz
mawiał z wójtem gm. Słupsk. 
Ostateczną decyzję podejmie 
Rada Powiatu - dodaje. ©® 

Jeszcze mali, a już 
wiedzą jak pomagać 
Dąbrónlca 
Sylwia Lis 
sylwia.lis@polskapress.pl 

W szkole w Dąbrówce odbywa 
się ogólnopolska akcja pt „Gó
ra grosza". Przekazane grosze 
to realna pomoc dla tysiąca 
dzieci, które z różnych przy
czyn nie mogą wychowywać 
się we własnym domu. oraz 
wsparcie dla ich rodzin. 

To już kolejna akcja uczniów 
z tej szkoły. Coraz więcej dzieci 
się w nią angażuje. 

Uczniowie przynoszą do 
szkoły monety o różnych nomi
nałach, a następnie wspólnie li
czą pieniądze. Akcja jest okazją 
do przeprowadzenia cieka
wych zajęć matematycznych. 
Uczniowie segregują monety, 
liczą ich ilość, wartość, a na
stępnie podliczają wszystkie 
kwoty wdanej klasie. Podsu-

W szkole w Dąbrówce odbywa 
się ogólnopolska akcja pt. „Gó
ra grosza" 

mowanie polega na obliczeniu 
kwoty, jaka przypada średnio 
na jednego ucznia w klasie. 

Opiekunowie i koordynato
rzy akcji w szkole w Dąbrów
ce to Lucyna Filewicz i Agnie
szka Genchev. 
©o 

Można dostać pieniądze 
na wymianę eternitu 

Zbigniew Marecki 
w 

Ptm-kasktpsła 

Starosta słupski ogłosił nabór 
do kolejnej edycji „Programu 
wymiany etemitowych po
kryć dachowych w powiecie 
słupskim". Zainteresowani 
mieszkańcy powiatu mogą 
składać wnioski do 28 lutego. 

W ramach programu uzyskać 
będzie można dofinansowanie 
do zadań realizowanych przez 
wyłonioną w drodze przetargu 
firmę, wykonującą usługę po
legającą na: demontażu, tran
sporcie i unieszkodliwieniu 
wytworzonych odpadów azbe
stowych z budynków mieszkal
nych i gospodarczych (100 pro
cent całościowych kosztów za
dania), demontażu, transporcie 
i unieszkodliwieniu wytworzo
nych odpadów azbestowych 
z budynków gospodarczych 
(100 procent całościowych 
kosztów zadania, jednak nie 
więcej niż 10 000 zł), transpor
cie i unieszkodliwieniu powsta
łych wcześniej odpadów azbe
stowych (100 procent całościo
wych kosztów zadania, jednak 
nie więcej niż 5 000 zł). 

Wnioski o zakwalifikowanie 
do programu wraz z załączni
kami uzyskać można w Biurze 
Obsługi Interesanta, Wydziale 
Środowiska i Rolnictwa (pok. nr 
316) lub pobrać ze strony 

1 

Zdejmowaniem eternitu zajmują się wyspecjalizowane firmy 

14 
tyte rntfwnów ton ̂ bestu wg 
obecnych ssaeunków trzeba 
jessoe ,2djjąc w naszym kraju* 
atoy wypełnić dyrektywę UE 

internetowej starostwa w za
kładce Dla Mieszkańców>Az-
best>Wnioski. Wypełniony 
wniosek wraz z załącznikami 
należy złożyć w Biurze Obsługi 
Interesanta (pok. nr i) lub prze
słać na adres: Starostwo Powia
towe w Słupsku, ul. Szarych 
Szeregów 14, 76-200 Słupsk, 
w terminie do 28 lutego 2018 r. 

Regulamin przedmioto
wego programu oraz wzór 
wniosku i załączników do
stępny jest na stronie interne
towej: www.powiat.slupsk.pl 
w menu: Dla mieszkańców > 
Azbest> Wniosek oraz w Wy
dziale Środowiska i Rolnictwa, 
pok. nr 316. 

Wnioski należy składać 
w Starostwie Powiatowym 
w Słupsku przy ul. Szarych Sze
regów 14, w Biurze Obsługi In
teresanta, pok. nr l, w terminie 
do 28 lutego 2018 r. 

Musisz usunąć azbest do koń
ca 2032 roku 
Właściciel nieruchomości, na 
której znajduje się azbest, od

powiedzialny jest za jego utyli
zację. Zgodnie z rozporządze
niem ministra gospodarki, 
pracy i polityki społecznej z 23 
października2003 roku wszyst
kie wyroby zawierające azbest 
muszą zostać usunięte do 
końca 2032 roku. 

Zawarte w eternicie włókna 
azbestowe powodują wiele 
chorób układu oddechowego. 
Zagrożeniem są uszkodzone 
elementy zawierające azbest, 
bo wtedy ułatwione jest uwal
nianie włókien tego niebez
piecznego minerału. Eternit, 
którego faktura nie została na
ruszona, nie jest groźny. Ale 
z wiekiem wytrzymałość tych 
elementów zmniejsza się i na
rażone są na uszkodzenia. ©® 

muł f-.|L r, nTirriii-/ 

XI Gala Sportu-
coroczne święto 
powiatowego sportu 

Po raz jedenasty 10 lutego w Ze
spole Szkół w Cewicach odbędzie 
się Gala Sportu Powiatu 
Lęborskiego, będąca podsumo
waniem osiągnięć i okazją do uho
norowania najlepszych sportow
ców. Tradycyjne już święto powia
towego sportu w tej corocznej 
odstanie zapowiada się niezwykle 
bogato. Aż 52 osoby zostaną uho
norowane nagrodami i wyróżnie
niami starosty lęborskiego. To 
efekt świetnych wyników, jakie 
sportowcy z powiatu lęborskiego 
osiągali w 2017 roku na arenach 
krajowych i międzynarodowych. 
To również, w przypadku części 
nagrodzonych, docenienie ich 
wieloletniego dorobku na rzecz 
rozwoju powiatowego sportu. 
Równolegle z galą odbędzie się 
podsumowanie Sportowych Lau
rów Powiatu Lęborskiego. Powia
towa rada sportu nagrodzi spor
towców i działaczy w 14 katego
riach. 
(ZIDA) 

Spotkanie dla 
mieszkańców Bytowa, 
Lęborka i Słupska 

Lokalny Punkt Informacyjny Fun
duszy Europejskich w Słupsku za
prasza na spotkanie informacyjne 
organizowane w dniu 16 lutego, 
poświęcone możliwościom pozy
skania wsparcia na aktywizację 
zawodową i podnoszenie kwalifi
kacji ze środków pochodzących 
z Unii Europejskiej w perspekty
wie finansowej na lata 2014-
-2020. Spotkanie odbędzie się 
w siedzibie Lokalnego Punktu In
formacyjnego Funduszy Europej
skich w Słupsku przy ul. Portowej 
13 B (budynek Słupskiego Inkuba
tora Technologicznego, sala kon
ferencyjna nr 3), wgodz. 10-12.15. 
Udział w spotkaniu jest bezpłatny. 
W programie spotkania m.in.: 
aktywizacja zawodowa i podno
szenie kwalifikacji w ramach Fun
duszy Europejskich - wprowadze
nie, możliwości uzyskania wspar
cia z Funduszy Europejskich 
na założenie działalności gospo
darczej. 
(ZIDA) 

i r / k  *  i l i i  

Uczniowie zaangażowani w projekt otrzymali z rąk dyrektora 
SP Wicko Jacka Perłaka pamiątkowe dyplomy i nagrody 

ważniejszymi wydarzeniami z ży
cia bohatera oraz prezentacji multi
medialnej. Opiekunkami projektu 
były Anna Burak, historyczka 
i Magdalena Kubiak, bibliote
karka. Pracowali przy nim ucznio
wie: Wiktoria Buszman, Natalia 
Czaplewska, Ewelina Detlaf, 
Zuzanna Gołębiewska, Wiktoria 
Gąsiorowska, Wiktoria Gbur, We
ronika Kasprzyk, Zuzanna Kupicz, 
Julia Mallek, Lidia Pasoń, Małgo
rzata Staniecka, Jakub Storcz, Na
talia Waleśkiewicz. 
(MARA) 

Podsumowanie 
projektu „Co ty wiesz 
o Kościuszce" 
W ramach projektu uczniowie ucz
cili pamięć bohatera Polski, Stanów 
Zjednoczonych i Białorusi, tworząc 
gry planszowe, wyszywaną haf
tem po włóczkę na poduszkę z em
blematem insurekcji kościuszkow
skiej czy czapkę stylizowaną na żoł
nierskie nakrycie głowy z czasów 
powstania kościuszkowskiego. Nie 
zabrakło podobizn Kościuszki, szki
ców portretowych, folderów z nąj-
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Wieczór rosyjskich spektakli 
na rocznicę Dostojewskiego 

Daniel Klusek 
•fĆtFŻD-

Słupsk 

W piątek do słupskiego Ronda 
będzie się można wybrać na 
wieczór teatralny w rocznicę 
śmierci Fiodora Dostojewskie
go „Po rosyjsku". 

Widzowie zobaczą dwa mono
dramy. „Marzenie Nataszy" w 
reż. Olgi Motenko to spektakl 
w języku rosyjskim z polskimi 
napisami. Natasza Banina, gra
na przez Małgorzatę Fatalską, 
to prostolinijna, ostentacyjna 
i niestroniąca od wulgaryzmów 
dresiara, która wychowuje się 

w domu dziecka. Dziewczyna 
budzi postrach w koleżankach 
Do czego zdolna jest dziewczy
na, która nie ma do stracenia 
absolutnie nic? 

Po przerwie zobaczymy mo
nodram „Iwan Karamazow 
zwraca bilet" w reż. Stanisława 
Miedziewskiego, w wykonaniu 
Michała Studzińskiego. Here-
zjarcha Karamazow nie godzi 
się na sposób, w jaki Bóg urzą
dził świat. Stawia pytania o na
turę dobra i zła, o konieczność 
ponoszenia ofiar w imię harmo
nii. Za główną oś zła i dowód 
na złe urządzenie świata Iwan 
uważa zjawisko cierpienia 
dzieci. 

Na widzów czeka również 
aromatyczna rosyjska herbata. 
Początek o godz. 18, bilety kosz
tują 25 zł i 15 zł.©® 
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W piątek na scenie zobaczymy m.in. Michała Studzińskiego 

1 ZAPROSZENIA 1 
Stupsk A 
Reżyserka spotka się 
z publicznością 
W kinie Rejs dzisiaj o godz. 18 zo
baczymy film „Pomiędzy słowa
mi". Najnowszy obraz Urszuli 
Antoniak, reżyserki na stałe mie
szkającej poza granicami Polski, 
opowiada historię Michaela, mło
dego prawnika, który tuż po ma
turze wyjechał z kraju, by spróbo
wać sił na obczyźnie. Michael sta
ra się być stuprocentowym Niem
cem, Berlin stał się dla niego do
mem, a przeszłość przestała ist
nieć. Pewnego dnia w jego życiu 
pojawia ojciec, którego chłopak 
uważał za zmarłego. Wspólnie 

spędzony weekend nie tylko 
wpłynie na relacje syna z ojcem, 
ale też pozwoli zweryfikować 
Michaelowi stosunek do własnej 
tożsamości. W filmie grają: Jakub 
Gierszał, Andrzej Chyra, Christian 
Lóber, Justyna Wasilewska, Mał
gorzata Krukowska. 
Bezpośrednio po seansie roz
pocznie się spotkanie Urszuli 
Antoniak ze słupskimi widzami. 
Bilety kosztują 15,12 i 10 zł. (DMK) 

Słupsk 
Kto się boi lata 
Do Kawiarni Artystycznej Antrakt 
w sobotę o godz. 20 można się 
wybrać na recital Małgorzaty Bur-
jan z akompaniamentem Patryka 
Skarbek-Tłuchowskiego „Strach 

przed latem". Usłyszymy za
równo autorskie piosenki do słów 
klasycznych poetów, jak i reinter-
pretacje znanych i lubianych 
utworów. Tytuł nawiązuje do naj
dłuższej w Polsce pory roku 
- jesieni. Wejściówki: 15 zł. (DMK) 

Słupsk 
Szaleństwa Pippi 
W sobotę o godz. 11 w teatrze Tę
cza zobaczymy spektakl „Pippi 
Pończoszanka". Czy dobrze zor
ganizowane miasteczko jest go
towe na pojawienie się osoby z 
innym temperamentem? Pippi 
jest bardzo bezpośrednia w ro
zmowach dorosłymi. Jej pojawie
nie się w życiu mieszkańców jest 
pretekstem do powstania wielu 

nieporozumień i komicznych sy
tuacji. Bilety: 18,15 zł. (DMK) 

Stupsk 
Muzyczna Dom Ówka 
W piątek o godz. 21 o dobrą za
bawę w klubie Dom Ówka zadba 
Hatti Vatti, pochodzący z Trójmia
sta producent deepowej elektro
niki. W swoich mocno basowych 
setach łączy fascynację brzmie
niem dubtechno z motoryką 
d'n'b. Ciekawostką będzie debiu
tancki występ Chaosa. Wejś
ciówki: 10 zł. Natomiast wsobotę 
od godz. 21, podczas imprezy 
„Trochę techna nie zaszkodzi -
stary all night" za gramofonem 
stanie Begu. Wejściówki: 10,8 zł. 
(DMK) 
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KINA 
Słupsk 

Jumanjt Pizygoda wdżungl, godz. 10.15,14; Narze
czony na nity,godz. 15.20,17.50,20.15; Pasażer,godz. 
21.25, Plan B.godz. 13.05.15.10.17.15,19.20.21.35; Poda-
tekodmitód,godz. 11.10,13.30,15.50,18.10,2030; 
Więzień labiryntu: Lek na śmierć, 2D dubbinggodz. 17, 
2D napisy godz. 20,3D dubbinggodz.1050; Wszyst
kie pieniądze świata, godz. 1930; Cudowny chłopi, 
2D dubbinggodz. 1230,16.35,2D napisy godz. 19.05; 
Fernanda godz. 13; Gnomy razrabćją. godz. 10.15; 
Pszczółka Maja: Miodowe Rżyska, godz. 11.30,13.30, 
15.30,1730;Tediimapa skarbów; godz. 11 

Pomiędzy stawami, godz. 18 

Ustka 

Gnomy rozrabiają, godz. 13-Tediimapa skarbów 
godz. 14.45; Plan B, godz. 16.30; Podatekod miłości, 
godz. 18.30; Atak panid, godz. 2030 

Lębork 

Gnomy rozrabiają, godz. 10,16; Fernanda godz. 12; 
GidownychlopA,godz. 18, Podatekod miłości, godz. 

KOMUNIKACJA 

Słupsk: 
PKP 118000; 2219436; PKS598424256; dyżurny ru-
chu59 8437110; MZK59848 9306; 

Lębork: 
PKS 59 8621972; MZK59 8621451; 

Bytów: 
PKS59822 2238; 

Człuchów: 
PKS 598342213; 

Miastko: 
PKS59 8572149. 

DYŻURY APTEK 
Słupsk 
Dom Leków, ul. Tuwima 4, tel. 59 84249 57 

Ustka 
Pod Smokiem, ul. Kilińskiego 8, tel. 59 81453 95 

Bytów 
Centrum Zdrowia, ul. ks. Bernarda Sychty 3, tel. 59 822 
6645 

Miastko 
Centralna, ul. Armii Krajowej 22, tel. 5985790 01 

Człuchów 
Centrum Zdrowia, ul. Szczecińska 13, tel. 59 8343142 

Lębork 
Cef@rm, ul. Armii Krajowej 32/1, tel. 5986340 90 

Łeba 
Słowińska, ul. Kościuszki 70 a, tel. 59 866 3 65 

Wicko 
Pod Agawą. teł. 59 861TI14 

USŁUGI MEDYCZNE 

Słupsk: 
Wojewódzki Szpital Specjalistyczny im. Janusza Kor
czaka, ul. Hubalczykówl, informaqatelefoniczna59 
8460100; 

Ustka: 
Wojewódzki Szpital Specjalistyczny, ul. Mickiewicza 

12 tel. 59814 69 68; Poradnia Zdrowia P0Z, ul. Koper

nika 18, tel. 598146011; Pogotowie Ratunkowe - 59 
8147009; 

Lębork: 
Szpitalny Oddział Ratunkowy59863 30 00; Szpital, 
ul. Węgrzynowicza 13.5986352 02; 

Bytów: 
Szpital, ul. Lęborska 13, tel. 59 822 85 00; Dział Pomo
cy Doraźnej Miastko, tel. 5985709 00; 

Człuchów: 
598345309. 

WAŻNE 

NIEBIESKA UNIA 

Ogólnpolskie Pogotowie dla Ofiar Przemocy w Rodzi
nie, tel. 59 848 0111,801120 002; 

Słupsk: 

Pofiqa99£ul. Reymonta, tel.59 848 0645; 

Pogotowie Ratunkowe999; 

Straż Miejska986:598433217; 

Straż Gnwna59848599£ 

Urząd Cebiy-587740830; 

Straż Pożarna998; 

Pogotowie Energetyczne 991: 

Pogotowie Gazownicze992; 

Pogotowie Geptownicze993; 

Pogotowie Wodno-Kanafizacyjne994; 

Straż Miejska alarm 98& Ustka 598146761697 
696498; Bytów 598222S 69; 

KULTURA 
Nowy Teatr, ul. Lutosławskiego 1, tel. 5984670 00; fil
harmonia Sinfonia Baltica, ul. Jana Pawła II3, tel. 59 
8423839,Teatr Tęcza,ul. Waryńskiego 2, tel.59842 
3935; Teatr Rondo, ul. Niedziałkowskiego 5a, tel. 59 
842 6349; Słupski Ośrodek Kultury, ul. Braci Gie
rymskich 1, tel. 59 845 6441; Młodzieżowe Centrum 
Kultury, al. 3 Maja 22, tel. 598431130; Miejska Bibliote
ka Publiczna, ul. Grodzka 3, tel. 59840 5838. 

USŁUGI POGRZEBOWE 
Kalla, ul. Annii Krajowej 15. tel.598428196.601928 
600 - całodobowo. Pełna oferta pogrzebowa. 
Zieleń tel. (24h/dobę) telefon502525 005lub59 84113 
15, ul. Kaszubska 3 A. Winda i baldachim przy grobie; 
Hades,ul. Kopernika 15,całodobowo: tel.5984298 91, 
601663796. Winda i baldachim przy grobie. 
Hermes, ul. Obrońców Wybrzeża 1, (całodobowo), tel. 
598428495,604434441. Winda i baldachim przy gro
bie. 

PORADNICTWO 
Biuro Porad Obywatelskich - ul. Niedziałkowskiego 6: 
poniedziałek. czwartek 10-14; Bliżej Prawa - bezpłat
ne porady prawne i obywatelskie, ul. Jana Pawła II (7 
piętro, pole 718.719) teł. 59 307 0020: poniedz.-środa 
8-16, czwartek godz. 10-18, Telefon zaufania Tama - 59 
8414046: poniedziałek - piątek wgodz. 16-20; Alko
holowy telefon zaufania Krokus - czynny codziennie 
17-22,5984146 05. 

REKLAMA 

TAXI 
007998622 

I ,/ . „8422700 4 \JAIWV « 
607 271717 
MłlTłŃSZETAXIWSłllP<Wf 
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Powrót sprawy Gorgonowej. Zabiła? 
Roman Lauda ński 
roman/laudartski@pomot5ka.pl 

W historii babci było tak. że źii 
kidzie oskarżyli Kopciuszka, 
a Kopciuszek-czyli 
Gorgonową okazał się niewin
ny - mówi reporter CEZARY 
ŁAZAREWICZ. 

Za książkę,Żeby nie byłośta-
dów"ozamordcwaniu Grze
gorza Przemyka dostał pan 
w ubiegłym roku Nagrodę 
Nke.Tosprawa naszego po
kolenia, ale kto jeszcze pa-
miętaoGofgonowej? 
Trzy tysiące razy zalajkowa-

no informację o książce na te
mat Gorgonowej! Pewnie żad
na z moich wcześniejszych 
książek nie wzbudziła takiego 
zainteresowania przed wyda
niem. Coś jest, coś być musi 
wtej sprawie. W 2014 roku Ewa 
Ilić, córka Gorgonowej, posta
nowiła walczyć o dobre imię 
matki - i znowu się zaczęło! 
Dziennikarze walili do niej 
drzwiami i oknami! To ona wy
bierała tych, z którymi chciała 
rozmawiać. Wydawnictwo za
proponowało mi zrobienie 
książki na temat sprawy 
Gorgonowej. Później przeczy
tałem akta. 

Dzieci w sierocińcu przeży
wały Ewę: „Gorgonkha". 
Niewiele wie na temat spra

wy matki; nie badała jej. Pos -
tizega ją sercem. Ewa Ilić po
wiedziała mi: „widzę, że to pa
na już złapało. Już nie przesta
nie pan o tym myśleć Nie jest 
pan ani pierwszy, ani ostatni, 
który nie uwolni się od sprawy 
Gorgonowej". 

Podczas spotkania w byd
goskiej bibliotece mówił 
paru że „lubi historie, które 
zaczęły się bardzo dawno 
i skończyły współcześnie". 
W procesowym wymiarze 

ona jest prosta i skończona. 
Nie ma szans na to, co robi 
- przypomnę - Ewa Hic, młod
sza córka, urodzona w 1932 
roku przez Gorgonową 
w lwowskim więzieniu. 
W 2014 roku pani Ewa zaczęła 
szukać mecenasów, którzy 
oczyściliby Gorgonową z za
rzutu zamordowania dżaga-
nem 17-letnięj Lusi Zaremby. 
Pani Ewa przez całe życie ma
rzyła o oczyszczeniu matki 
z ciążących na niej zarzutów 
oraz ojej odnalezieniu. Matki 
nie odnalazła. 

Trzymał pan ponad dwuki-
logramowegodżagana. 
którym rozbito głowę 17-
letniej Lusi. Były emocje? 

Dreszcz przechodził przez 
człowieka. Złapałem się 
na tym, że dopasowywałem to 
narzędzie do ręki i zastanawia
łem się, jak można było go 
użyć. Odruchowo łapie się 
w połowie. Przymierzyłem 
do ręki i próbowałem wykonać 
uderzenie w powietrzu. Póź
niej w ocalałych ekspertyzach 
przeczytałem, że właśnie tak 
dżagan oceniali biegli. Łapali 
w połowie i wcale nie potrzeba 
było dużej siły, żeby komuś 
rozbić głowę. Dwa kilogramy 
z hakiem dają znaczną siłę 
uderzenia. 

Skąd Gorgonową wzięła się 
we Lwowie? 
W czasie I wojny światowej 

jej mąż, Erwin Gorgon był ra
diotelegrafistą w austro-wę-
gierskim pułku stacjonującym 
w Jugosławii. Zakochał się 
w 14-letniej Ricie, pobrali się 
w 1916 roku, a później urodził 
im się syn Erwinek. Gorgon 
sprowadził żonę i synka 
do Lwowa, zostawił u swoich 
rodziców i wrócił na front. 
Gorgonową nie znała języka, 
kultury, nie umiała niczego ro
bić. Mąż wrócił z wojny z cho
robą weneryczną, wyjechał 
do Ameryki leczyć się i praco
wać. Teściowie wygonili Gorgo 
nową z domu. Próbowała pra
cować, ale dopiero architekt 
Henryk Zaremba wyciągnął 
do niej rękę. Została 
guwernantką nastoletnich 
dzieci Żarem by: Elżbiety zwa
nej Lusią i Stasia. Z czasem 
Gorgonową zostaje również 
kochanką Zaremby. W końcu 
nie wiadomo, kim tam jest i ja
ką rolę pełni. 

Żona Zaremby była w szpi
talu psychiatrycznym. 
Tymczasem Lusia popada
ła w coraz większy konflikt 
z Gorgonową. która zdąży
ła już urodzić Zarembie 
córkę Romusię. 
Pamiętajmy, że to wszyst

ko działo się na prowincji 
w latach 20. i 30., kiedy nie 
było mowy o feminizmie. Ro
lą kobiety była dbałość o mę
ża: rodzenie mu dzieci i goto
wanie obiadów. W nocy z 30 
na 31 grudnia 1932 roku ktoś 
zamordował Lusię. Główną 
podejrzaną była Gorgonową. 

Zeznała dość lapidarnie: 
sześć lat z Zarembą, dwoje 

..A jaką siłę rażenia 
miała sprawa mamy 
Madzi? A sprawa 
Gorgonowej jest tysiąc 
razy bardziej. Jest 
w niej jakaś tajemnica". 
Cezary Łazarewicz 

- Miałem w ręku dżagan (to rodzaj młota). Odruchowo łapie się go 
w połowie rękojeści. Leży w ręku - mówi Cezary Łazarewicz 

dzieti i cztery skrobanki. 
Przeczytał pan całe akta? 
Akta Grzegorza Przemyka 

były o wiele grubsze, ale 
przed wojną o wiele skrupulat
niej notowano zeznania. Dzi
siaj sądy tworzą papierologię, 
żeby nikt nie mógł się przycze
pić do sędziego. Wcześniej byli 
rozsądniejsi ludzie. Dziś spra
wa Gorgonowej ciągnęłaby się 
co najmniej dwa lata. A tam -
na przełomie kwietnia - maja 
ruszyła, przeciągnęła się o dwa 
tygodnie przez to, że sąd wy
stąpił do dodatkowe eksperty
zy. 

Mecenasowi Axerowi uda
ło się zasiać ziarno wątpli
wości: czy Lusię mógł za-
mordować ogrodnik. 
Proszę jeszcze wziąć pod 

uwagę siłę prasy. „Wiadomości 
Literackie" odgrywały wtedy 
rolę kija wepchniętego w mro
wisko! Trzy dziennikarki obsłu
giwały sprawę Goigono wej, 
m.in. Niemka Elga Kem stwo
rzyła nowy wizerunek Gorgono 
wej - pokrzywdzonej kobiety. 

CEZARY łAZAREWICZ 

DZIENNIKARZ. LAUREAT 
NAGRODY NIKE 

Autor książek reporterskich 
m.in. „Sześć pięter luksusu. 
Przerwana historia domu 

braci Jabłkowskich", 
„Elegancki morderca"." 
Żeby nie było śladów. 

Sprawa Grzegorza 
Przemyka", „Tu mówi 

Polska. Reportaże 
z Pomorza". „Ja" -

z Lechem Wałęsą rozma
wiają Andrzej Bober 
i Cezary Łazarewicz. 

Książka „Koronkowa robo
ta. Książka „Sprawa 

Gorgonowej" ukaże się 
w marcu br. 

Kem bardzo słabo mówiła po 
polsku. Nie wiem, czy rozumia
ła przebieg sprawy sądowej, ale 
napisała żarliwy tekst w obro
nie Gorgonowej i chyba od tego 
rozpoczęły się wątpliwości. 

Opinia publiczna też miała 
wpływ na przebieg sprawy? 
Ferment we Lwowie był tak 

duży, że doszło do ataku 
na karetkę więzienną przewo
żącą Gorgonową na wizję lo
kalną do Brzuchowic! Ludzie 
chcieli ją zlinczować! Atmosfe
ra ulicy z pewnością miała 
ogromny wpływ na wyrok 
śmierci, który wtedy zapadł. 
Przysięgli - nie wszyscy, trzy 
głosy były przeciwne - uznali, 
że jest winna. Kara śmierci by
ła związana ze starym kodek
sem austro-węgierskim. 

Gorgonową była w piątym 
miesiącu ciąży z dzie
ckiem. którego nie uznał 
Zremba. 
Przypomnę, że podejrze

wano wtedy, że było to dziec
ko strażnika więziennego lub 
adwokata. 

Prawie jak dziś w sprawie 
żony prezesa Amber Gold. 
Proszę sobie wyobrazić 

prowincjonalne miasto, 
Lwów, w którym pojawia się 
plotka zataczająca coraz szer
sze kręgi. Ona się rozrasta. 
Rozchodzi... 

... z jaką siłą! Ludzie chcieli 
zobaczyć zbrodniarkę. 
Przepraszam, a jaką siłę ra

żenia miała sprawa „mamy 
Madzi"? A sprawa 
Gorgonowej tysiąc razy bar
dziej. Jest w niej jakaś tajem
nica, choć według mnie, 
wszystko jest jasne. 

Kto zabił 17-letnią Lusię? 
Nie mogę tego ujawnić, 

w kryminale się tego nie robi. 

Przedstawił pan również 
tropy pojawiające się 
w śledztwie. 
Wszyscy byli zgodni, że 

musiał to zrobić ktoś z do
mowników. Nie było innej 
możliwości. Rozważmy, kto to 
mógł być? Jedna z teorii zakła
dała, że w ciągu dnia ktoś obcy 
mógł wejść do domu, schować 
się na ileś godzin i zamordo
wać Lusię nocą. Dlaczego tak? 
Jak dostałby się do domu? 

Było coś pociągającego 
w tej kobiecie? Potrafiła 
uwodzić? 
Budziła podziw podczas 

pierwszej rozprawy we Lwo
wie. Prasa i opinia publiczna 
skazała ją od razu na śmierć. 
Dowody wydawały się niekwe
stionowane. Wszyscy czekali 
- jak będzie się bronić ? I Gorgo -
nowa ruszyła do walki na sali 
sądowej. Zrobiła to świetnie. 
Wzbudzała podziw, co zauwa
żyli zwykli ludzie. Pękł jedno
znaczny obraz morderczyni. 
Pojawiły się wątpliwości. O jed
nych pisali dziennikarze, ale sąd 
analizował niezbite dowody 

znajdujące się w aktach sprawy, 
a do nich dziennikarze nie midi 
dostępu. Pierwszym, który 
przeczytał akta Gorgonowej był 
w latach 70. redaktor Żurek. Dla 
mnie ważna jest jego opinia. 
Spotykał się z żyjącymi jeszcze 
prokuratorami. Próbował roz
wikłać sprawę. 

- Przeczytałem w pańskiej 
książce, że Gorgonową sie
działa w naszym więzieniu 
w Fordonie. 
-1 to z matką Jana 

Lityńskiego, bo w Fordonie 
lub „na Fordonie", jak to się 
u was mówiło, trzymali też 
komunistów. W1939 roku 
amnestia objęła kryminal
nych. Po zbombardowaniu 
więzienia także komuniści 
mogli uciekać wyłomami 
w murach. 

Przeprowadził pan rów
nież śledztwo w celu odna
lezienia Gorgonowej. 
Udało mi się odszukać wieś 

i dom, w którym mieszkała po 
wojnie. Pojechałem tam. Nie 
było lekko, bo wszyscy wiedzie
li, co tam się stało. Opowieść, że 
Gorgonową ukradła garnek zło
ta (lub jej ukradziono - przyp. 
Lau.), ciągle żyła wtej wsi. Złoto 
zniknęło. Gorgonową też. Pyta
nie, czy po 70 latach mam pra
wo napisać lub zasugerować, że 
jakiś „Kowalski" coś takiego 
zrobił? Po 70 latach tego udo
wodnić się nie da. 

Zapalił pan świeczkę 
na grobie Lusi? 
Nie, ale stanąłem nad nim, 

zadumałem się - gdyby nie 
została zamordowana w mło
dym wieku, to nikt by o niej 
nie pamiętał. A legenda przet
rwała; dziś nie pamięta 
0 pierwszym synu Gorgono 
wej. Na grobie Lusi ktoś zosta
wił biało-czerwone chorą
giewki. Jakiegoś orzełka. 

Mało okazała ta mogiła. 
Ale ciągle jest odwiedzana, 

co potwierdzono mi w admi
nistracji cmentarza. Grób się 
nie zmienił. Betonowy coko-
lik, w środku trochę ziemi 
1 metalowy krzyż. Nigdy 
wcześniej nie byłem we Lwo
wie. Jadąc w kierunku cen
trum, dostrzegłem kształt bu
dowli, która przypominała mi 
coś ze zdjęć pogrzebowych 
Lusi. Wysiadłem i chodziłem 
po mieście porównując bu
dowle z tymi z akt i artyku
łów. Dotykałem historii. Przez 
dziurkę od klucza obejrzałem 
salę rozpraw, która dziś jest 
salą wykładową. Wyobrazi
łem sobie, jak to wtedy wyglą
dało, z tymi ogromnymi okna
mi wychodzącymi na ulicę. 
Lubię taką pracę, bo to nie jest 
lizanie dżemu przez słoik. Do
tykam historii. ©® 
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Model Citigo jest samochodem rejestrowanym tylko na cztery osoby. Bagażnik testowanego przez nas malucha standardowo może pomieścić 251 litrów bagażu 

motofakty.pl 
Wszystko o samochodach 

Krzysztof Klucznik 

Skoda Otigo jest w sprzedaży 
od 2011 roku. Niedawno auto 
przeszło kurację odmładzają
cą. Jakie zmiany wprowadził 
producent i czy mimo upływu 
lat Citigo to wciąż ciekawa 
oferta dla osób poszukują
cych miejskiego auta? 

Bliźniak Volkswagena Up! 
oraz Seata Mii zyskał lekko 
przeprojektowany grill oraz 
maskę. Zmieniono także zde
rzaki, co wpłynęło na zwiększe
nie o 34 mm długości samo
chodu. Wprowadzono też 
nowe barwy lakiem, z których 
najbardziej spektakularną jest 
zieleń kiwi. Wersja Style w stan
dardzie ma m.in. tylne czujniki 
parkowania, reflektory prze-
ciwmgielne, światła do jazdy 
dziennej wykonane w techno

logii LED. Klienci mogą wybie
rać spośród dwóch wariantów 
mocy litrowego, wolnossącego 
silnika: 60 KM oraz 75 KM. 

Kabina Citigo, przez „kwa
dratowy" kształt karoserii jest 
dość przestronna. Dwoje pasa
żerów siedzących na przednich 
fotelach w grubych, zimowych 
kurtkach, nie będzie się trącać 
łokciami. Z tyłu w miarę wy
godnie usiądą osoby o wzroście 
do 175 cm, ale pod warunkiem, 
że przednie fotele będą usta
wione dla osób o podobnym 
wzroście. Wyżsi pasażerowie 
będą narzekali na niewielką 
przestrzeń na nogi oraz 
nad głową. Citigojest autem re
jestrowanym na 4 osoby. Ba
gażnik czeskiego malucha ma 
251 litrów pojemności. 

Testowe auto napędzał 
mocniejszy wariant trzy cylin
drowego silnika 1.0 MPI mający 
w tym przypadku 75 KM, który 
producent zestawił z piętiobie-
gową, manualną skrzynią bie
gów. 95 Nm momentu obroto
wego jest dostępnych od 3000 

obr/min. Poniżej tej wartości 
niewiele się dzieje i aby dyna
micznie przyspieszyć (np. 
do wyprzedzania), trzeba zre
dukować bieg. 

Sytuację ratuje dość krótko 
zestopniowana skrzynia bie
gów, dzięki której czeski miesz
czuch żwawo rozpędza się 
spod świateł do 50-60 km/h. 
Przyspieszenie do 100 km/h 
według danych producenta zaj
muje 13,2 s. Silnik cały czas in
formuje pasażerów o liczbie cy
lindrów znajdujących się 
pod maską, chociaż trzeba 
przyznać, że dźwięk jego pracy 
nie jest natarczywy, 
a przy wkręcaniu na obroty 

Cennie modelu CHigo 
niHMM>ynad^nrilfw«nty 
36900Jt Na tyle zosta
ła wyceniona 60-łcorma. 
Uiyili zwkwwu wcisja 
m. Ł-W Amoniori 

można go określić jako „za
dziorny". Zawieszenie małej 
Skody jest sprężyste i nieźle ra
dzi sobie z nierównościami, 
chociaż nieco do życzenia po
zostawia wytłumienie odgło
sów jego pracy. Na większych 
wybojach słychać, jak ciężko 
pracuje. Dodatkowo, w czasie 
jazdy po mokrej nawierzchni 
do uszu pasażerów dochodzą 
odgłosy uderzania błota i ka
myków spod tylnych kół. 
Warto dodać, że prawdopo
dobnie jest to konsekwencja 
niczym nieosłoniętych tylnych 
nadkoli w bagażniku. 

Każda z wersji standardowo 
wyposażona jest w 4 poduszki 
powietrzne. Jedynym asysten
tem kierowcy, który można. 
mieć za dopłatą 1250 zł jest sy
stem awaryjnego hamowania 
z czujnikiem zbliżenia oraz sen
sorami deszczu i zmierzchu. 
Ważnym aspektem w przy
padku aut miejskich jest ekono
mia jazdy. He zatem paliwa po
trzebuje Citigo? Producent 
obiecuje spalanie 5,81/100 km 

w cyklu miejskim. Realnie 
trzeba do tego dodać około li
tra. W trasie można zejść 
do okolic 51/100 km. Warto za
znaczyć, że nasz test odbył się 
w warunkach zimowych 
przy temperaturach oscylują
cych w okolicach zera, a auto 
parkowało „pod chmurką", 
więc każdego poranka silnik 
potrzebował czasu na osiągnię
cie optymalnej temperatury 
pracy. 

Cennik Skody Citigo startuje 
od 36900 zł za 60-konną, 3-
drzwiową wersję Ambition. 
Testowany przez nas wariant 
Style modelu Citigo kosztuje co 
najmniej 44550 zł. Nasz eg
zemplarz miał wyposażenie 
dodatkowe za ok. 10000 zł. 
W jego skład wchodziła m.in. 
automatyczna klimatyzacja i 
podgrzewane fotele przednie. 
Dopłaty 2650 zł wymaga zauto
matyzowana skrzynia biegów. 
Dla porównania, rozpiętość ce
nowa Kii Picanto z silnikiem 
o pojemności 1 litra wynosi 
od 39 990 do 52 990 zł. 

Skoda Citigo. Oszczędny 
i stylowy samochód do miasta 

Nowe GTI zostało skonstruo
wane w oparciu o Polo szóstej 
generacji. Samochód jest wypo
sażony w silnik 2.0 TSI (200 KM 
mocy), dwusprzęgłową skrzynię 
biegów (DSG) oraz sportowe za
wieszenie. W wersji z 6-biegową 
przekładnią DSG nowe Polo GTI 
przyspiesza do 100 km/h w za
ledwie 6,7 s. Jego maksymalna 
prędkość to 237 km/h. Zużycie 
paliwa wynosi 5,91/100 km. Inne 
wyróżniki nowego Polo GTI to 
sportowe zawieszenie i napęd 
na przednie koła. Wszystko to 
zostało wzbogacone elemen
tami charakterystycznymi dla 
aut GTI - nowe Polo ma więc 
osłonę chłodnicy ozdobioną 
czerwoną linią, a we wnętrzu 
specjalną gałkę dźwigni zmiany 
biegów oraz legendarną tapi-
cerkę „Clark" ze wzorem karo. 
Cena startuje od 89 690 zł. 

Tak wygląda nowe BMW 
serii 8 

Prezentując Concept 8 Series, 
marka BMW przedstawiła kon
cepcję nowego samochodu spor
towego dla segmentu luksuso
wego. Prototyp zbliżony do final
nej wersji pojazdu byłtestowany 
na torze doświadczalnym w Aprilii 
(Włochy). Testy miały na celu 
przede wszystkim optymalizację 
dynamiki jazdy. Nowa generacja 
BMW serii 8, którego pierwsza 
odsłona powstawała w latach 
1989-1999, zadebiutuje jeszcze 
w tym roku. 

Skoda Fabia przejdzie 
w tym roku lifting 

Face lifting Fabii to przede 
wszystkim nowe elementy z za
kresu designu i technologii. Zde
cydowano się na przeprojekto
wany pas przedni ze światłami 
wykonanymi w technologii LED. 
Po raz pierwszy model będzie 
mógł być wyposażony również 
w światła tylne wykonane w tej 
samej technologii. Nowoczesny 
design uzupełnią nowe rozwiąza
nia technologiczne z zakresu 
multimediów i bezpieczeństwa. 
Debiut w marcu na salonie w Ge
newie. 

Volkswagen Polo GTI już 
w sprzedaży 
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Nie będzie rewolucji 
w polisach OC 
Posłowie PiS zaproponowali, 
aby OC przypisać do kierowcy, 
jeśli ten posiada więcej niż 
jeden pojazd. Wykazano, że 
w czerwcu 2017 w Polsce zare
jestrowanych było 28,7 min 
pojazdów, a jednocześnie tylko 
18,6 min posiadaczy objętych 
polisami OC. Proponowane 
zmiany nie wejdą jednak 
w życie. "Ustawa o ubezpie
czeniach nakłada obowiązek 
zawarcia polisy OC pojazdu 
na jego posiadacza, ponieważ 
to człowiek, a nie sam samo
chód może spowodować szko
dę" - w odpowiedzi na interpe
lację podkreśla Piotr Nowak, 
podsekretarz stanu w Minister
stwie Finansów. 

Nadro&ach 
Wpływy z systemu 
poboru opłat 
drogowych viaTOLL 

Skarb Państwa na budowę 
systemu viaTOLL przeznaczył 
1,07 mld zł, a na kolejne roz
szerzenia w sumie 297 min zł. 
Oznacza to, że całkowite 
nakłady inwestycyjne (majątek 
Skarbu Państwa) związane 
z uruchomieniem oraz rozbu
dową systemu osiągnęły 
poziom 1,4 mld zł. Wpływy 
z opłat drogowych w Polsce 
zbliżają się do poziomu 10 mld 
zł od początku funkcjonowania 
systemu, czyli od lipca 2011 
roku. Do końca roku 2017, 
na konta Krajowego Funduszu 
Drogowego, dzięki systemowi 
viaTOLL wpłynęło ponad 9,11 
mld zł, przeznaczanych na roz
budowę i modernizację pol
skich dróg. Od stycznia 
do końca grudnia 2017 roku 
kwota wpływów, łącznie 
z elektronicznego i manualne
go poboru opłat, osiągnęła 
poziom 1,88 mld zł. 

Przepisy 
Obowiązkowe badanie 
wzroku dla kierowców? 
Posłanka Platformy Obywatel
skiej Mirosława Nykiel w interpe
lacji skierowanej do ministerstwa 
zdrowia, proponuje wprowadze
nie cyklicznych badań okulistycz
nych dla kierowców. Posłanka 
zwraca uwagę, że „okres zimowy 
to czas zwiększonego ryzyka wy
padków drogowych, a ponad 66 
proc. polskich kierowców po 40. 
roku życia nie ma pojęcia, że po
siada wadę wzroku lub nosi oku
lary o nieprawidłowej korelacji". 
Warto zaznaczyć, że łącznie 
uprawnienia tylko na kategorię B 
w naszym kraju posiada około 20 
milionów obywateli w wieku 
od 18. do 64. lat. 

Wyprzedzanie z prawej strony 
motofakty.pl 

Wszystko o samochodach 

Mariusz Michalak 

Wyprzedzanie z prawej strony 
jest manewrem nietypowym, 
gdyż zazwyczaj wyprzedza
my z lewej. Dopuszczalne jest 
w określonych przypadkach 
i pod pewnymi warunkami. 

Zgodnie z art. 2 pkt 28 Prawa 
o ruchu drogowym, wyprze
dzanie jest definiowane jako 
przejeżdżanie (przechodzenie) 
obok pojazdu lub uczestnika 
ruchu poruszającego się w tym 
samym kierunku. Jak wskazuje 
art. 24 ust. l przy wykonywaniu 
takiego manewru kierujący po
jazdem jest obowiązany upew
nić się w szczególności czy ma 
odpowiednią widoczność i do
stateczne miejsce do wyprze
dzania bez utrudnienia komu-
kolwiekruchu. Oprócz tego kie-
rujący, przygotowując się 
do wykonania manewru, powi
nien upewnić się, czy jadący 
za nim nie rozpoczął już wy
przedzania. Kierowca musi 
mieć także pewność, że wy
przedzania nie rozpoczął po
jazd przed nim. Przy wyprze
dzaniu uczestnik ruchu jest 
obowiązany zachować szcze
gólną ostrożność. Należy rów
nież zachować bezpieczny od
stęp od wyprzedzanego po
jazdu lub uczestnika ruchu. 

Można wyprzedzać z prawej 
strony na jezdni jednokierun
kowej z wyznaczonymi pasami 
ruchu. Dla przypomnienia pas 
ruchu to każdy z podłużnych 
pasów jezdni wystarczający 

Kierowca może wyprzedzać z prawej strony na jezdniach kierunkowych z wyznaczonymi pasami ruchu w tym samym kierunku 

do ruchu jednego rzędu pojaz
dów wielośladowych, ozna
czony lub nieoznaczony zna
kami drogowymi. Należy mieć 
na uwadze, że tam, gdzie pasy 
nie są wyznaczone, wyprze
dzać z prawej strony nie wolno. 

Kierowca może wyprzedzać 
z prawej strony na jezdniach 
kierunkowych z wyznaczo
nymi pasami ruchu. Dotyczy to 
zarówno tradycyjnej jezdni jed
nokierunkowej, jak i drogi 
dwujezdniowej, złożonej 
z dwóch jezdni jednokierunko
wych, każdej dla przeciwnego 

kierunku ruchu. W tej kategorii 
znajdziemy m.in. autostrady, 
które zgodnie z definicją są dro
gami dwujezdniowymi, od
cinki dróg ekspresowych, gdzie 
mamy do czynienia z dwoma 
rozdzielonymi jezdniami oraz 
inne drogi, gdzie jezdnie są roz
dzielone. W tych przypadkach 
nie ma znaczenia, czy droga 
znajduje się w obszarze zabu
dowanym, czy poza nim. 

Wyprzedanie z prawej 
strony jest również dozwolone 
na jezdni dwukierunkowej, ale 
pod pewnymi warunkami. 

W obszarze zabudowanym 
jezdnia dwukierunkowa musi 
mieć co najmniej dwa wyzna
czone pasy ruchu do jazdy 
w tym samym kierunku. Poza 
obszarem zabudowanym jezd
nia dwukierunkowa musi mieć 
co najmniej trzy wyznaczone 
pasy ruchu do jazdy w tym sa
mym kierunku. 

Wyprzedzać nie wolno: 
przy dojeżdżaniu do wierz
chołka wzniesienia, na zakręcie 
oznaczonym znakami ostrze
gawczymi, na skrzyżowaniu, 
z wyjątkiem skrzyżowania o ru

chu okrężnym lub na którym 
ruch jest kierowany. Zatem 
na rondzie, czyli skrzyżowaniu 
o ruchu okrężnym można wy
przedzać z prawej strony, o ile 
na obwiedni są wyznaczone 
pasy ruchu. 

Warto pamiętać, że 
przed rozpoczęciem wyprze
dzania należy zredukować 
bieg, wączyć odpowiedni kie
runkowskaz oraz upewnić się 
czy można dokonać manewru 
wyprzedzania. Sam manewr 
w miarę możliwości powinien 
trwać jak najkrócej. 

Ryszard M.Perczak 

KUPUJEMY, BO 
POLSKIE 

Samar policzył, że 
na polskim rynku zare
jestrowano w minio
nym roku łącznie 13 978 
nowych samochodów 

osobowych marki Fiat. Pamię
tam wcale nie tak odległe 
czasy, gdy dilerzy Fiata w Pol
sce sprzedawali tyle aut, co 
cała reszta razem wzięta. 

W 2017 roku sprzedano 
o połowę więcej samocho
dów włoskiej marki niż w ro
ku 2016. Oczywiście jeśli się 
startuje z niskiego poziomu 
to o takie przyrosty nie jest aż 
tak trudno, co nie znaczy, że 
nie jest powyższy wynik dla 
marki z Turynu sukcesem. 
Pozytywnym sprawcą tego 

wzrostu sprzedaży jest oczy
wiście Tipo, który bardzo do
brze wpasował się w gust na
szych kierowców. Tipo jed
nak powstaje w Turcji. Tym
czasem produkowane w pol
skiej fabryce Fiata w Tychach 
„pięćsetki" i Lancie Ypsilon, 
znalazły się na naszym rynku 
w śladowych ilościach. Gdy
by nie ich powodzenie we 
Włoszech, tyski zakład po
szedłby z torbami. 

Trochę gorzej niż Fiatowi 
poszło w 2017 roku Oplowi 
w Gliwicach. Tam produkcja 
niestety spadła prawie o jed
ną piątą, co ponoć jest spowo
dowane wyprowadzką z Unii 
Wielkiej Brytanii. Szkoda mi 
Opla, bo to marka całkiem 
udanych aut, w tym przede 
wszystkim montowanej 
na Śląsku Astry. W czołówce 
najchętniej kupowanych aut 
u nas są w kolejności Skoda, 
Toyota i Volkswagen. Żadna 
z tych marek nie ma fabryki 
samochodów osobowych 
w Polsce. Jedynie Toyota 
pod Wrocławiem i w Wał

brzychu daje polskim pra
cownikom zarobić przy skła
daniu silników i skrzyń bie
gów. Pomyślałem więc, że 
może by tak w ramach przy
bierającej na sile wśród roda
ków fali miłości do ojczyzny, 
zacząć kupować przede 
wszystkim to, co powstaje 
u nas i daje zarobić naszym? 

Wprawdzie rzucane 
przed laty podobne hasła 
przez ówczesnego premiera 
Waldemara Pawlaka nie spot
kały się z oczekiwanym odze
wem, bo Polacy nie bardzo 
chcieli wsiadać do Polone
zów, ale przecież teraz mamy 
inny klimat, jeśli chodzi o pa
triotyzm i zakup auta będące
go dziełem Polaka może być 
przejawem prawdziwego pa
triotyzmu. Może gdyby tak 
premier Morawiecki przesiadł 
się do produkowanego w Gli
wicach Opla Astry. Albo tak 
sam prezes? Podsuwam za
tem pomysł, aby polscy pa
trioci jeździli tylko samocho
dami produkowanymi w Pol
sce. Nie tylko osobowymi. 

Mandat za niezapięte 
pasy bezpieczeństwa 
Wiele osób sądzi, że kara 
za niezapięte pasy bezpie
czeństwa dotyczy tylko kie
rowcy. Sprawdzamy czy tak 
jest i na jakie kary można się 
narazić. 

Za jazdę bez zapiętych pa
sów bezpieczeństwa odpo
wiada osoba która tego obo
wiązku nie dopełniła. Karą 
za prowadzenie samochodu 
bez zapiętych pasów bezpie
czeństwa jest obecnie 100 zł 
mandatu i 2 punkty karne. 

Kierowca jest zobowiązany 
upewnić się czy wszyscy w po
jeździe mają zapięte pasy bez
pieczeństwa. Jeżeli tego nie 
zrobi, naraża się na kolejne 100 
zł mandatu i 4 punkty karne, 
(art. 45 ust. 2 pkt 3 Ustawy 
z dnia 20 czerwca I997r. Prawo 
o ruchu drogowym (Dz. U. 
z 2005r Nr 108 poz. 908). W sy
tuacji kiedy kierowca upomniał 

pasażerów, aby zapięli pasy, 
a nie był świadomy, że osoby 
podróżujące nie zastosowały 
się do polecenia, to nie zapłaci 
mandatu. Wtedy to każdy pa
sażer, który nie zapiął pasów 
otrzyma mandat w wysokości 
100 zł. 

Jeżeli kierowca jest grubo 
ubrany, powinien rozpiąć 
kurtkę i poprowadź taśmy pasa 
jak najbliżej ciała. Po zapięciu 
klamry trzeba naciągnąć pas 
piersiowy, żeby skasować luzy. 
Pas działa tym skuteczniej, im 
ściślej opasuje chronioną 
osobę. Nowoczesne pasy 
samonapinające nie krępują ru
chów, jednak mogą się nad
miernie poluzować. Pas jest 
najlepszą ochroną dla kierowcy 
i pasażerów, we współpracy 
z prawidłowo ustawionym za
główkiem i poduszką po
wietrzną. Dobrze zapięty uła
twia panowanie nad autem. 
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Drobne Jak zamieścić ogłoszenie drobne? Telefonicznie: 94 347 3516 
er ogloszenia.gratka.pl 

/Biurze Ogłoszeń: 

C :o ul. Mickiewicza 24,75-004 Koszalin, tel. 94 347 3516,347 3511,347 3512. fax 94 347 3513 
Oddz<ał S; ul. Henryka Pobożnego 19,76-200 Słupsk, tel. 59 848 8103, fax 59 848 8156 
0 idziałSzczec ul. Nowy Rynek3,71-875 Szczecin, tel. 9148133 61,48133 67, łax 9143348 60 

MIESZKANIA DO WYNAJĘCIA 

POKÓJ tel. 693-051-242. 

DOMY - SPRZEDAM 

DWURODZINNY dom z olbrzymim 
zapleczem gospodarczym 
i magazynowym.Powierzchnia działki 
1400m2. Broczyno- gm. Czaplinek 
tel: 514-093-515 

LOKALE UŻYTKOWE - DO WYNAJĘCIA 

DO wynajęcia magazyn z rampą 
530nr Koszalin tel. 602742814 

Firma Ettech w Kołobrzegu przy 
ul.Szarych Szeregów 4 wynajmie 
600m/2 powieszchni handlowej 
w tym 300m/2 wys. składowania. 
TEL: 691483380 lub osobiście. 

HALE 50 do 130m2 tel. 606-614-218. 

LOKAL gastronomiczny, pawilony 
handlowe i plac 150m2 do wynajęcia 
Dąbki tel. 663148003 

Garaże blaszane, konstruk. profil, 
kojce dla psów, partnerstal.pl, 
698-230-205,798-710-329 

Ims 

FOTO, KSIĄŻKI 

ALBUMY, książki, płyty muzyczne. 
Skup. 509-675-586,508-245-450. 

MATERIAŁY BUDOWLANE 

STYROPIAN producent, dostawa, tel. 
52/331-62-48. 

A-DREWNO Słupsk 694-295-410 

MATERIAŁY OPAŁOWE 

ZŁOM kupią, potnę, przyjadę 
i odbiorę, teł. 607703135. 

INNE 

OSOBOWE SPRZEDAM 

Motoryzacja 

FIAT Seicento sporting, 692-840-118. 

TOYOTA avensis verso, Diesel, 7os, 
2005r. 601860669 Koszalin 

OSOBOWE KUPIĘ 

A do Z skup- skupujemy każde 
pojazdy, płacimy nawet za wraki, 
oferujemy najwyższe ceny, 
536079721 

ABSOLUTNY Autoskup, 728773160. 

AUTA i busy kupię, 504-672-242 

AUTO skup wszystkie 695-640-611 

AUTO skup, każde. 797552040 

AUTOKASACJA Bierkowo. Skup 
całych i uszkodzonych. 59/8119150, 
606206077. 

NEPTUN-AUTOGAZ Tel. 512 170 975 

KUPIĘ garaż do 10 tys., 609-499-555 

Sesja Rady Powiatu 
Szczecineckiego 

odbędzie się 

w dniu 12 lutego 2018 r. o godz. 1100 

w Sali Konferencyjnej 

im. Józefa Macichowskiego 

/II p. sala 202/ 

Starostwa Powiatowego w Szczecinku, 

przy ul. Warcisława IV16. 

n a j c h ę t n i e j  w y b i e r a n e  b i u r o  n i e r u c h o m o ś c i  
dołącz do grona 

zadowolonych Klientów 
zapraszam Aniela Barzycka 

( o b o k  Z w i ą z k o w c a )  
tel. 661-841-555 

www.abakus-nieruchomosci.pl 

Na Skarpie - TANI dom 
tylko 365 00,00 

dom dla 2 rodzin 
rej. Struga 

możliwa zamiana 

jszukujemy apartamentu 
ok. 100 m2 

Centrum 
nowsze budownictwo 

60 m2 (loggia) - 249 900,-

3 pok. loggia 
Nowowiejskiego/Karłowicza 

223 000,-

nowy dom z działką przy lasku 
Mirtowa 629 000,-

dom blisko szpitala 
z możliwością 

prowadzenia działalności 

KUPIĘ stary samochód 
lub motocykl, min. 40-letni. 
Może być niekompletny lub 
uszkodzony, 609-499-555. 

Finanse biznes 

KREDYTY, POŻYCZKI 

94/342-30-60. Kredyty na 
oświadczenie. Koszalin, Młyńska 17. 

CHWILÓWKI przeniesione Bytów 
Dworcowa 8,503 682 950. 

CHWILÓWKI przeniesione Koszalin 
Młyńska 52,512 276 994. 

CHWILÓWKI przeniesione na 
dworzec PKP Słupsk, 516 593 005. 

KREDYTY bankowe i poza bankowe, 
Koszalin i okolice, 721-576-918 

KREDYTY tanio. Słupsk, 59/842-92-38. 

Kredyty, pożyczki, Koszalin, 
Połtawska 1,94 3422199. 

ZATRUDNIĘ 

APTEKA w Kołobrzegu zatrudni 
KIEROWNIKA APTEKI. Oferujemy 
atrakcyjne wynagrodzenie oraz pracę 
w firmie o ugruntowanej pozycji na 
rynku farmaceutycznym. Więcej 
informacji pod nr tel. 538 573 816. 
CV proszę przesłać na adres e-mail: 
apteka.rekrutacja.l@wp.pl 

BEZPŁATNE kursy języka 
niemieckiego dla opiekunów osób 
starszych. Ilość miejsc ograniczona. 
Po kursie gwarantowana praca, 
duża baza ofert i atrakcyjne zarobki. 
Zadzwoń 509892644. Promedica24 

DO rozwozu pizzy z autem 
602-133-125.GK 

DO wykończeniówki, regipsy, glazura 
Tel. 500-090-599 gk 

FACHOWCA i pomocnika- prace 
budów, i wykończeniowe. 505015362 

FIRMA DOMAR w Tatowie 
zatrudni: kierownika robót wodno
kanalizacyjnych oraz kierownika robót 
drogowych. Oferty prosimy przesyłać: 
jolanta.czupajlo@domar-k.pl 
Tel. 94 316-09-40 

FIRMA DOMAR w Tatowie zatrudni: 
tokarza. Oferty prosimy przesyłać: 
tomasz.dorszynski@domar-k.pl 
Tel. 664-410-796 

FIRMA KON-TRANS zatrudni kierowcę 
C+E do przewózu kontenerów, 
502-368-980 

HOTEL Monika zatrudni 
recepcjonistkę K-lin, 504-038-644 lub 
hotel@hot.pl 

KIEROWCA kat. D 505-406-909. gk 

MECHANIKA samoch. i pomocnika do 
przyuczenia. Białogard, 505015362. 

MIELNO ośrodek dział spa 
i gastronomia - kreatywną, młodą 
osobę rezerwacje@hthouseboats.com 

MURARZA i pomocnika. Słupsk, 
500173788. 

OPERATOR CNC-laser 605129435 GK 

OPIEKUNKI do Niemiec tel. 
535340311 
www.ambercare24.pl dzisiaj 70 ofert! 

PANIE do sprzątania obiektów (GK) 
535-606-059. 

PIZZERMAN, 602-133-125.GK 

POMOCNIKA- przyuczę.501399600 
GK 

PRACA biurowa w Mielnie 
rezerwacje@hthouseboats.com 

PRACA w Niemczech dla kobiet 
i mężczyzn, sortowanie surowców 
wtórnych, demontaż RTV i AGD, 
rozładunek paczek, kierowca kat. C, 
operator wózka widłowego, koparki. 
REMAX Sp. z o.o., tel. 727 010114, 
www.remax-praca.pl 

PRACA wykończeniowa domu, 
Niemcy+4915226946522. 

SPECJALISTA do spraw Kadr i Płac; 
BIAŁY BÓR tel. 505 329 756. 

SPECJALISTA ds. handlowych 
oferty@globmetal.pl GK 

STOLARZY, 18 zł/godz. Słupsk, 
731-321-486. 

TECHNOLOG oferty@globmetal.pl 

TERMOGAZ zatrudni do budowy 
sieci i przyłączy gazowych, możliwość 
zdobycia uprawnień, 609-505-642. 

WYKOŃCZENIÓWKA Holandia od 
zaraz tel. 575-387-210 

Zdrowie 

GINEKOLOGIA 

A-Z GINEKOLOG, 790-80-35-37 

GINEKOLOG -farmakologia 515417467 

STOMATOLOGIA 

STOMATOLOGIA specjalistyczna: 
dzieci i dorośli, anestezjolog, 
protetyka ortodoncja, K-lin, 
Małopolska 1"B", tel. 94/343-84-68. 
Również w soboty. 

INNE SPECJALIZACJE 

ALKOHOLIZM - esperal 602-773-762 

ALKOHOLOWE odtrucia 509-306-317. 

BEZPŁATNE kursy języka 
niemieckiego dla opiekunów osób 
starszych. Ilość miejsc ograniczona. 
Po kursie gwarantowana praca, 
duża baza ofert i atrakcyjne zarobki. 
Zadzwoń 501357022. Promedica24 

Usługi 

AGD RTV FOTO 

59/8430465 Serwis RTV, LCD, plazma 

NAPRAWA RTV wszystkie typy, 
bezpłatny dojazd, anteny, 94/3457461 

PRALKI Naprawa w domu. 
603-775-878 

BUDOWLANO-REMONTOWE 

BALUSTRADY bramy 602 825 699. 

CYKLINIARSKIE bezpyłowe 
889-634-534 

CYKLINOWANIE bezpył. 502-302-147 

CYKLINOWANIE bezpył. 511-323-367 

DACHY - dekarstwo 94/3412184. 

MALOWANIE, remonty 500354255 GK 

REMONTY mieszkań, 535471568. 

REMONTY od A do Z tel. 660-683-933 
gk 
REMONTY, 784-938-263. 

STANY surowe 94/3412184 

SUCHE zabudowy 94/3412184. 

INSTALACYJNE 

GAZ junkersy, WOD-KAN, kuchenki -
naprawa, wymiana, 606-579-846 GK 

HYDRAULICZNE, tel. 607-703 135. 

PORZĄDKOWE 

SPRZĄTANIE strychów, garaży 
piwnic, wywóz starych mebli, 
607-703-135 

DETEKTYW-KOSZALIN.PL, 
602-601-166 

ELEKTRYK - instalacje mieszkaniowe, 
przemysłowe. Słupsk, 609-190-563 

Rolnicze 

ZWIERZĘTA HODOWLANE 

BYDŁO pourazowe tel. 504-539-303 

Towarzyskie 

ADA Słupsk, 513-751-832. 

AKTYWNA dojrzała. 507-719-333. GK 

BASIA Słupsk 797-221-767 

DOJRZAŁA, 725-107-244. Koszalin 

ELIZA. Słupsk 792-041-572 

FILIGRANOWA Tel. 516-643-530. GK 

KOSZALIN, 531-600-712. 

SŁODKA Kasia Słupsk, 500-416-437. 

WIOLA po 40-tce. K-lin, 691-857-735. 

ŻANETA 461,693-771-552 Koszalin 

OGŁOSZENIE 

BURMISTRZA MIASTA USTKA 
w sprawie zmiany terminu składania wniosków do zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Miasto Ustka. 

Na podstawie art. 11 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz.U. z 2017 r., poz. 1073 ze zm.), oraz art. 

39 ust. 1, art. 40 i art. 54 ust. 2 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 

informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 

środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz.U. z 2017 r., 

poz. 1405 ze zm.) oraz uchwały nr XXIV/231/2016 z dnia 29 września 2016 r. 
w sprawie przystąpienia do zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Miasto Ustka 

zawiadamiam o zmianie terminu składania wniosków 

dotyczących zmiany studium oraz sporządzanej prognozy oddziaływania na 

środowisko. Wnioski można składać w nieprzekraczalnym terminie do dnia 
28 lutego 2018 r. 

Wniosek powinien zawierać imię, nazwisko, nazwę i adres wnioskodawcy, 

przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. Wnioski mogą 

być wnoszone w formie pisemnej do Urzędu Miasta Ustka, ul. ks. Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego 3,76-270 Ustka; ustnie do protokołu w pokoju nr 302 Urzędu Miasta 

Ustka, w godzinach pracy urzędu; za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

bez konieczności opatrywania ich kwalifikowanym podpisem elektronicznym na 
adres e-mail: borni @um.ustka.pl 

Z niezbędną dokumentacją powstałą w związku z przystąpieniem do sporządzenia 

zmiany studium i w związku z przeprowadzaną oceną oddziaływania na 

środowisko można zapoznać się w siedzibie Urzędu Miasta przy ul. ks. Kardynała 

Stefana Wyszyńskiego 3, pok. 301, w godzinach pracy urzędu, tj. w poniedziałek 

w godzinach 8.00-16.00, wtorek-piątek w godzinach 7.30-15.30. 

Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Burmistrz Miasta Ustka. 

WOJT GMINY SZCZECINEK 
informuje, że w dniu 8 lutego 2018 r. ogłoszony został pierwszy przetarg ustny 

nieograniczony na sprzedaż nieruchomości stanowiących własność 
Gminy Szczecinek: 

1. niezabudowanej oznaczonej numerem działki 85/24 o pow. 0,0844 ha wraz 

z udziałem do 1/10 części nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem dziatki 

85/26 o powierzchni 0,1072 ha położone w miejscowości Marcelin, obrębie Marcelin 
wpisanej do Księgi Wieczystej K011/00016318/9 

Cena wywoławcza brutto łącznie z podatkiem VAT (wg stawki 23%) wynosi 35 000,00 zł. 
Postąpienie nie mniej 350,00 zł. Wadium 3 500,00 zł. 

2. niezabudowanej oznaczonej numerem działki 85/15 o pow. 0,0844 ha wraz 
z udziałem do 1/10 części nieruchomości niezabudowanej oznaczonej numerem działki 
85/26 o powierzchni 0,1072 ha położone w miejscowości Marcelin, obrębie Marcelin 
wpisanej do Księgi Wieczystej K011/00016318/9 

Cena wywoławcza brutto łącznie z podatkiem VAT (wg stawki 23%) wynosi 35 000,00 zł. 
Postąpienie nie mniej 350,00 zł. Wadium 3 500,00 zł. 

3. niezabudowanej oznaczonej numerem działki 85/14 o pow. 0,0848 ha oraz 85/25 
o pow. 0,0855 ha położone w miejscowości Marcelin, obrębie Marcelin wpisanej do 
Księgi Wieczystej K011/00016318/9 

Cena wywoławcza brutto łącznie z podatkiem VAT (wg stawki 23%) za działkę 85/14 
wynosi 35 000,00 zł. Postąpienie nie mniej 350,00 zł. Wadium 3 500,00 zł. Za działkę 

85/25 wynosi 35 000,00 zł. Postąpienie nie mniej 350,00 zł. Wadium 3 500,00 zł. 

Przetargi odbędą się w dniu 16 marca 2018 r. o godzinie odpowiednio 9:00, 
10:00, 11:00, 11:30 w siedzibie Urzędu Gminy Szczecinek przy ul. Pilskiej 3 w sali 
konferencyjnej, II piętro budynku. 

Ogłoszenie o przetargu zostało podane do publicznej informacji poprzez wywieszenie 
na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy Szczecinek (Szczecinek ul. Pilska 3), 
w miejscowości, która jest właściwa dla położenia nieruchomości oraz opublikowane na 
stronie internetowej Urzędu Gminy Szczecinek: www.gminaszczecinek.pl (w żakładce 
przetargi) i w Biuletynie Informacji Publicznej: www.bip.gminaszczecinek.pl. 

Szczegółowych informacji można uzyskać w Urzędzie Gminy Szczecinek, ul. Pilska 3, 
pok. nr 5, tel. 94-37-264-42. 

REKLAMA 008104542 

BURMISTRZ POŁCZYNA-ZDROJU 
informuje, że na tablicy ogłoszeń 

Urzędu Miejskiego w Połczynie-Zdroju 
przy PI. Wolności 3-4 oraz na stronie 

internetowej zostały opublikowane 
wykazy nieruchomości przeznaczonych 

do: 

1) dzierżawy w drodze 
bezprzetargowej: działka nr 
18/14 (część) o pow. 0,03 ha 
w obr. Brusno, 
gm. Połczyn-Zdrój; 

2) sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej: 

• działka nr 3/1 o pow. 0,2609 ha 
w obr. Zajączkowo, 
gm. Połczyn-Zdrój; 

- działka nr 42/2 o pow. 0,t009 ha 
w obr. Zajączkowo, 
gm. Połczyn-Zdrój; 

- działka nr 42/1 o pow. 0,0621 ha 
w obr. Zajączkowo, 
gm. Połczyn-Zdrój. 

umig.polczynzdroj.ibip.pl 

EKLAMA 008069755 

Opiekunka Seniorów 
- Praca w Niemczech. 

Dobra pensja, ubezpieczenie i składki ZUS, 
całodobowe wsparcie, organizacja wyjazdu 

i szkolenia językowe. 
Promedica24: 

509892644,501357022,517175599 

- Praca w Anglii. 
Atrakcyjne zarobki, legalna praca, 

prywatne ubezpieczenie 
i całodobowe wsparcie. 

Promedlca24: 505 338888 

http://www.bip.gminaszczecinek.pl
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REKLAMA 008018554 
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FILHARMONIA 
IM. MIECZYSŁAWA KARŁOWICZA 

W SZCZECINIE 

EGO 2018R. 
G O  v i .  20 J 5 

FILHARMONIA KOSZALIŃSKA 

A 1 

KW W W. BILETY. FM 

OGŁOSZENIE KONKURSU NA STANOWISKO 
DYREKTORA KARLIŃSKIEGO OŚRODKA KULTURY W KARLINIE 

Bunnistrz Karlina ogłasza konkurs na stanowisko Dyrektora Karlińskiego Ośrodka Kultury w Karlinie: 
I. Nazwa i adres instytucji kultury: 
Karliński Ośrodek Kultury w Karlinie, ul. Parkowa 1,78-230 Karlino. 

II. Zatrudnienie: 
1. Stosunek pracy na podstawie powołania. 
2. Wymiar etatu 1/1. 

III. Wymagania kwalifikacyjne: 
1. Wymagania obowiązkowe: 
1) obywatelstwo polskie, 
2) wykształcenie wyższe I lub II stopnia w rozumieniu przepisów o szkolnictwie wyższym, 

3) co najmniej 5-letni staż pracy, 
4) pełna zdolność do czynności prawnych oraz korzystanie z pełni praw publicznych, 

5) nieskazanie prawomocnym wyrokiem sądu za umyślne przestępstwo ścigane z oskarżenia publicznego lub umyślne przestępstwo skarbowe, 

6) znajomość przepisów prawnych dotyczących funkcjonowania publicznych instytucji kultury oraz organizowania i prowadzenia działalności kulturalnej, 

w tym ustaw o finansach publicznych, o samorządzie gminnym, o organizowaniu imprez masowych, prawa zamówień publicznych, o ochronie danych osobowych, 
7) przedstawienie w formie pisemnej autorskiej koncepcji funkcjonowania Karlińskiego Ośrodka Kultury z uwzględnieniem warunków organizacyjno-finansowych instytucji, 

8) dobry stan zdrowia. 

2. Wymagania dodatkowe: 
1) doświadczenie na stanowisku kierowniczym, 

2) predyspozycje menadżerskie i umiejętność kierowania zespołem, a także predyspozycje do organizowania i prowadzenia przedsięwzięć związanych z działalnością 

kulturalną i twórczością artystyczną, 
3) doświadczenie w pracy z grupami młodzieżowymi, artystycznymi oraz współpracy z organizacjami pozarządowymi, znajomość zagadnień i doświadczenie 

w pozyskiwaniu pozabudżetowych środków finansowych, w tym środków z programów Unii Europejskiej, 
4) znajomość lokalnych i krajowych środowisk twórczych, 

5) mile widziana znajomość języka obcego w stopniu umożliwiającym porozumiewanie się, 

6) kreatywność, dyspozycyjność, odpowiedzialność, rzetelność, kultura osobista, 
7) prawo jazdy kat. B i dysponowanie samochodem. 

IV. Sposób udokumentowania wymagań kwalifikacyjnych. 
Wnioski kandydatów powinny zawierać: 
• List motywacyjny z uzasadnieniem ubiegania się kandydata na stanowisko Dyrektora Karlińskiego Ośrodka Kultury. 
• Kwestionariusz osobowy osoby ubiegającej się o zatrudnienie (dostępny na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Karlinie). 

• Życiorys zawodowy CV zawierający adres i nr telefonu kontaktowego. 
• Autorską koncepcję funkcjonowania Karlińskiego Ośrodka Kultury z uwzględnieniem warunków organizacyjno-finansowych instytucji. 

• Kserokopie świadectw pracy lub zaświadczenie o zatrudnieniu (w przypadku trwania stosunku pracy). 
• Kserokopie dokumentów potwierdzających posiadane wykształcenie i kwalifikacje zawodowe (np. dyplomy, certyfikaty, świadectwa, zaświadczenia, rekomendacje itp.). 

• Oświadczenie kandydata o posiadaniu obywatelstwa polskiego. 
• Oświadczenie o stanie zdrowia i braku przeciwwskazań do wykonywania pracy na stanowisku kierowniczym. 

• Oświadczenie kandydata o braku skazania prawomocnym wyrokiem sądu za umyślne przestępstwo ścigane z oskarżenia publicznego lub umyślne przestępstwo skarbowe. 
• Oświadczenie kandydata o posiadaniu pełnej zdolności do czynności prawnych oraz korzystaniu z pełni praw publicznych. 

• Oświadczenie kandydata o wyrażeniu zgody na przetwarzanie danych osobowych w celu przeprowadzenia postępowania konkursowego na stanowisko Dyrektora 
Karlińskiego Ośrodka Kultury w Karlinie, zgodnie z ustawą z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych osobowych (t.j. Dz.U. z 2016 r. poz. 922). 

Wymagane dokumenty powinny być podpisane własnoręcznie przez zgłaszających się do konkursu. Pozostałe dokumenty mogą zostać złożone w kserokopiach potwier
dzonych za zgodność z oryginałem przez kandydata. 

V. Termin i miejsce złożenia wniosku o przystąpienie do konkursu oraz wymaganych dokumentów na stanowisko Dyrektora Karlińskiego Ośrodka Kultury 
w Karlinie. 
Wnioski o przystąpienie do konkursu oraz wymagane dokumenty należy przesłać na adres: Urząd Miejski w Karlinie, plac Jana Pawła II 6, 78-230 Karlino 
lub złożyć osobiście w sekretariacie Urzędu, w zaklejonej kopercie w terminie do 12.03.2018 r. do godz. 15.00 z dopiskiem na kopercie: „Konkurs na stanowisko Dyrektora 
Karlińskiego Ośrodka Kultury w Karlinie". Za datę złożenia wniosku uważa się datę wpływu do Urzędu Miejskiego w Karlinie. Wnioski, które wpłyną po terminie, nie będą 
poddane procedurze konkursowej. 

VI. Informacje dodatkowe: 
• Do przeprowadzenia'postępowania konkursowego Burmistrz Karlina powoła Komisję Konkursową. 

• Przewidywany termin zakończenia postępowania konkursowego nastąpi w ciągu 14 dni roboczych po upływie terminu składania wniosków. 

• Autorska koncepcja funkcjonowania Karlińskiego Ośrodka Kultury z uwzględnieniem warunków organizacyjno-finansowych instytucji powinna być sporządzona w formie 
pisemnej i przygotowana w oparciu o Statut i Regulamin Organizacyjny oraz budżet Karlińskiego Ośrodka Kultury. Z wyżej wymienionymi dokumentami można się 
zapoznać w siedzibie Karlińskiego Ośrodka Kultury w Karlinie w godzinach pracy instytucji kultury. 

• Zastrzega się możliwość odwołania lub unieważnienia konkursu bez podania przyczyny. 

• Informacja o wyniku konkursu zostanie zamieszczona na stronie Biuletynu Informacji Publicznej i tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Karlinie. 

Burmistrz Karlina 
Waldemar Miśko 

WEJDŹ NAGRATKA.PL 

ratka Największy portal  
ogłoszeń naprawdę ważnych 

PROMOCJA 007430349 



18 Sport Glos Dziennik Pomorza 
Czwartek, 8.02.2018 

' 
i m • 

Ą—-—•—•#— 

' jj ^ 

%# 
BUTT1KH 

.-Łę&CKfc.p? 

R E X  m c o n  M  B O R K  

POLTARI- * 
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Gracze Poltareksu byli skuteczni w meczu z gdańszczanami W Pucharze Europy Poltarex zagra z zespołem z Francji 

Zwycięstwo Poltareksu z AZS Gdańsk 
Tenisstohmy 
Jarosław Stenceł 
jaroslawitencel@pol5kapress.pl 

V 

Tenisiści Poltareksu Pogoni 
Lębork w meczu rozegranym 
awansem (14. kolęjka)Iligi poko
nali na własnych stołach KS AZS 
AWFiS II Gdańsk 8:2. 

Skutecznie zrewanżowali się 
zatem akademikom za niespo
dziewaną porażkę 4:6 w I run
dzie. 

Początek meczu układał się 
zgodnie z przewidywaniami 
od zwycięstw gospodarzy, któ
rzy po pierwszej serii gier objęli 
prowadzenie 3:1. 

W partii otwarcia Adam Dosz 
pokonał lidera gości Mateusza 
Trokę 3:0, a jego brat Sławomir 
zwyciężył z Janem Zandeckim 
(kręcz). 

Na drugim stole kapitan 
lęborczan Marek Prądzinski po
konał Michała Małachowskiego 
3:1, ale Tomasz Sposób uległ 1:3 
Jakubowi Witkowskiemu. 

Następnie dwie gry deblowe 
zakończyły się zwycięstwami 
lęborczan. 

Wynikną tablicy 5:1 potwier
dzał dominację tenisistów Po-
goni w tym meczu. 

W kolejnych partiach zawod
nicy Pogoni, przy wysokim pro

wadzeniu w meczu, zagrali pew
nie i precyzyjnie, ustalając koń
cowe zwycięstwo na 8:2. 

Punkty dla Pogoni zdobyli: 
Adam Dosz -2, Sławomir Dosz -
2, Marek Prądzinski - 2 oraz gry 
deblowe: S.Dosz/T.Sposób -1, 
A.Dosz/M.Prądzinski -1. Lębor-
czanie zajmują trzecią pozycję 
wtabelirozgrywekzdorobkiem 
19 punktów. 

10 lutego (sobota) o godz. 
11.00 w Lęborku Poltarex Pogoń 
podejmie w 13. kolejce spotkań 
I ligi Victorię Repro Płock. 

Przebieg meczu: Adam 
Dosz - Mateusz Troka - 3:0, Sła
womir Dosz - Jan Zandecki - 3:0 

(kręcz), Sławomir Dosz - Mate
usz Troka - 3:1, Adam Dosz - Jan 
Zandecki - 3:0 (kręcz), Marek 
Prądzinski - Michał Małachow
ski - 3:1, Tomasz Sposób - Ja
kub Witkowski -1:3, Tomasz 
Sposób - Michał Małachowski 
- 0:3, Marek Prądzinski - Jakub 
Witkowski - 3:2, S. Dosz /T. Spo
sób - M. Małachowski/J. Wit
kowski - 3:0, A. Dosz /M.Prą-
dzinski - J. Zandecki/M. Troka-
3:0 (kręcz). 

Pogoń zagra z zespołem 
z Francji 
Poltarex Pogoń Lębork i Wamet 
Dabcze reprezentować będą 

Polskę w trzeciej rundzie Pu
charu Europy TT Inter Cup. 
W miniony poniedziałek od
było się losowanie par 1/8 finału 
tych europejskich rozgrywek. 

Zajmujący trzecie miejsce 
w 1. lidze grupie północnej 
Poltarex Pogoń zmierzy się 
na wyjeździe z francuskim ze
społem Ingre CMPJM Tennis de 
Table, z kolei zespół z Wielko
polski zagra w Austrii z szóstą 
ekipą tamtejszej 2. Bundesligi -
SPG Muki Ebensee. 

Spotkania 3. rundy Pucharu 
Europy TT Inter Cup muszą zo
stać rozegrane do 18 marca 
2018 roku. 

W meczach 13. kolejki I ligi 
zagrają jeszcze: Energa Toruń -
Pogoń Siedlce, AZS Gdańsk -
Olimpia-Unia Grudziądz, Re-
mus Kościerzyna - ATS Małe 
Trójmiasto Rumia, Gorzovia -
KS II Działdowo. ©© 

Tabela: 
1. Energa Toruń 12 24 101:19 
2. Olimpia-Unia Grudziądz 13 21 90:40 

3. Poltarex Pogoń Lębork 13 19 79:51 
4. ATS Rumia 12 15 64:56 
5. Pogoń Siedlce 13 12 58:72 
6. Victoria Płock 12 9 50:70 
7. KS AZS AWRSII Gdańsk 13 9 47:83 

8. Gorzovia Gorzów WIkp. 12 6 50:70 
9. KS II Działdowo 12 6 46:74 

10. Remus Kościerzyna 14 5 45:95 

Karol Pęplino zagra 
z Myśliwcem Tuchomie 
PHkamtżna 
Jarosław Stencel 
jaroslaw5tencel@polskapress.pl 

Oprócz czwartoligowców 
do rundy wiosennej przygoto
wują się również zespoły słup
skiej klasy okręgowej. 

W sobotę o godz.l8:00 na boi
sku ze sztuczną nawierzchnią 
w Bytowie piłkarze Karola 
Pęplino rozegrają pierwszy 
mecz sparingowy. 

Przeciwnikiem podopiecz
nych Marka Godlewskiego 
będą piłkarze Myśliwca Tu
chomie, którzy podobnie jak 
pęplinianie występują w roz
grywkach słupskiej klasy okrę
gowej. 

W zespole z Pęplina doszło 
już do jednego transferu. 
Do gry w barwach Karola 
Pęplino został uprawniony 
21-letni pomocnik Arkadiusz 

Woźniak, który na zasadzie 
wolnego transferu przeniósł się 
z Klubu Sportowego Włyn-
kówko, gdzie w sezonie 
2016/2017 grał w rozgrywkach 
klasy A. 

Wychowanek słupskiego 
Gryfa w przeszłości reprezen
tował już barwy pęplińskiego 
klubu, grając w drużynach 
juniorskich pod okiem Lecha 
Urbanowicza. Przypomnijmy, 
że Marek Godlewski poprowa
dzi piłkarzy Karola Pęplino 
w rundzie wiosennej. Zarzą
dowi pęplińskiego klubu udało 
się namówić byłego reprezen
tanta Polski do powrotu na tre
nerską ławkę Karola, co jest op
tymistycznym prognostykiem 
po słabej w wykonaniu piłkarzy 
z Pęplina rundzie jesiennej. 
Przed Markiem Godlewskim 
trudne zadanie utrzymania 
pęplińskięj drużyny w słupskiej 
klasie okręgowej. ©0 

Fabian Słowiński nowym zawodnikiem Gryfa Słupsk 
Piłka nożna 
Jarosław Stencel 
jaroslaw5tencel@polskapress.pl 

Gryf Słupsk SA sfinalizował 
rozmowy z Fabianem 
Słowińskim, który dołączył 
do drużyny, przybywając 
z ligowego rywala - Pogoni 
Lębork. Nowy zawodnik 
gryfitów to nominalny po
mocnik. który może grać tak
że na pozycji cofniętego na-
pastnika. 

25-letni Fabian Słowiński jest 
słupszczaninem i po latach 
wraca do Słupska. 

Piłkarską karierę rozpoczynał 
w Bykach Słupsk, a następnie 
trenował w juniorach Saiosu 
Słupsk, z którego przeszedł 
do Jantara Ustka. Tam, przecho
dząc przez kolejne kategorie wie
kowe, trafił do pierwszej dru
żyny Jantara. Grał tam wiosną 
2010 r. i wywalczył awans 
do IV ligi. Dobra gra zaowoco
wała transferem do Arki Gdynia, 

Słowiński jest nieustępliwym zawodnikiem, lubi walkę bark 
w bark i dobrze czuje się w pojedynkach jeden na jednego 

a dokładniej - do Młodej Ekstra
klasy. 24 mecze na tym szczeblu 
rozgrywek Słowiński zakończył 
trzema trafieniami, w tym go
lem wmeczu z Legią Warszawa, 

wygranym przez Arkę 3:2. Dobra 
gra w ME zaowocowała przesu
nięciem młodego zawodnika 
do pierwszej drużyny ArkL W se
zonie 2013/2012 Słowiński został 

włączony do szerokiej kadry 
Arki, która wówczas występo
wała w I lidze. Na zapleczu eks
traklasy zagrał w 6 meczach (w 
tym w pięciu w wyjściowej jede
nastce), a swój debiut zaliczył 
w Świnoujściu. Grając razem 
m.in. ze znanymi z występów 
w ekstraklasie Mateuszem 
Szwochem i Dariuszem 
Formellą, zdobył z Arką w sezo
nie 2011/2012Mistrzostwo Polski 
Juniorów Starszych. Kolejny se
zon to dalej Arka, ale IU-ligowe 
rezerwy. 

Tam Fabian Słowiński był 
podstawowym zawodnikiem, 
zagrał w29 spotkaniachi zdobył 
4 bramki. Z Gdyni przeniósł się 
do Koszalina. Zasilił Gwardię, 
która podobnie jak Arka n, wy
stępowała w HI lidze. 

Od jesieni 2013 do wiosny 
2016 rozegrał w barwach Gwar
dii 74 spotkania i zdobył 5 bra
mek. Kolejnym klubem była Po
goń Lębork. Dla tego zespołu 
w DI i IV lidze zdobył łącznie 11 
bramek. ©® 
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Polacy dobrze na treningach 
Przemysław Franczak, L , 
pjongczang iflfc 

Igrzyska olimpgskie 

Pjongczang gotowy, polscy 
skoczkowie - jeszcze bardziej. 
Gdyby w konkursie olimpij
skim na normalnej skoczni 
miały się powtórzyć wyniki 
z wczorajszych treningów, to 
bylibyśmy w siódmym niebie. 
Dziś kwalifikacje (o godz. 
1330czasu polskiego). 

Koreańczycy zapewne wywiążą 
się z obietnicy organizacji naj
bardziej zaawansowanej tech
nologicznie imprezy sportowej 
w dziejach, ale na razie to polscy 
skoczkowie pokazali na igrzy
skach najciekawsze nowinki. 
Przynajmniej dla swoich rywali, 
którzy uwagę przenieśli z roz
mawiających robotów (po praw
dzie te jeżdżące po lotnisku 
w Seulu to gadżet, nie są za bar
dzo kontaktowe) na buty pod
opiecznych StefanaHomgache-
ra. Buty może nie siedmiomi
lowe, ale poranne treningi biało-
-czerwoni zdominowali. Na 
wieczornych już się nie pojawili, 
siejąc jeszcze większy zamęt 
w głowach konkurentów. 

Nowy sprzęt na igrzyska, 
sztywniejszy i w nietypowym 
dla butów skokowych dizajnie 
(biało-czarny wzór), był przy
gotowywany podczas zam
kniętych treningów kadry 
w Zakopanem w grudniu. 
Trudno powiedzieć, jak dużą 
robi różnicę i czy to nie jest 

tylko psychologiczny wist pol
skiej ekipy przed najważniej
szym momentem sezonu, 
w każdym razie to wciąż sekret, 
a pytania o szczegóły wywołują 
tajemnicze uśmiechy. Fikuśne 
z wyglądu buty nie poniosły 
jednak Piotra Żyły, który nie 
weźmie udziału w konkursie 
na normalnej skoczni. Homga-
cher musiał wskazać cztery 
nazwiska i postawił na Kamila 
Stocha (na treningach był l., 2. 
i 3.), Dawida Kubackiego (raz l., 
raz 3.), Stefana Hulę (3.) oraz 
Macieja Kota. To jeszcze nie jest 
jednak moment na wieszanie 
medali. Po pierwsze, tylko tre
ning, po drugie - nie wzięli 

Olimpijczycy z Rosji, 
którzy pojawią się 
w Korei, zaakceptowali 
zasady i będziemy 
zwracać uwagę na ich 
respektowanie. 
Thomas Bach. szef MKOt 

w nim udziału Norwegowie. 
Dobrze skakali za to podczas 
wieczornej sesji treningowej. 
Pierwsza bezpośrednia próba 
sił dzisiaj. 

Gospodarze tymczasem 
szykują się do swojego święta. 
Zimowe igrzyska są tutaj trak
towane jak projekt „Seul - 30 lat 
później". Wtedy podczas let
nich olimpijskich zmagań Ko
rea Płd. chciała się pokazać jako 
kraj wysoko uprzemysłowiony, 
teraz chce postawić krok, 
a może kilka kroków dalej. 
Choć, co ciekawe, gdy ląduje się 

Kamil Stoch na treningach w P 

w Seulu, pierwsze, co rzuca się 
w oczy, jest smog identycz
nego, brunatnego koloru, jaki 
zimą oglądamy w wielu pol
skich miastach. W ramach 
walki o czyste powietrze w sto
licy Korei właśnie wprowa
dzono darmową komunikację 
dla mieszkańców. 

Im wyżej, tym mniej zanie
czyszczeń, ale znacznie zim
niej. Lodowate prądy powie
trza znad Syberii mrożą krew 
w żyłach organizatorów, bo ki
bice mogą źle znosić stanie 
kilka godzin na mrozie. Wczo

raj wieczorem w Pjongczangu 
było minus 18 stopni Celsjusza. 
Obawy budzi zwłaszcza zapla
nowana na piątek ceremonia 
otwarcia, która zostanie zorga
nizowania na otwartym stadio
nie - wybudowanym za 80 min 
doi., a po imprezie przeznaczo
nym do rozbiórki - w górskiej 
strefie. Rok temu podczas od
bywającego się przedolimpij
skiego koncertu sześć osób było 
hospitalizowanych z powodu 
hipotermii. Teraz, choć prog
nozy nie są złowieszcze, Kore
ańczycy dmuchają na - nomen 

zajął 1., 2. i 3. miejsce 

omen - zimne. Wolontariusze 
będą rozdawać koce, czapki 
i ogrzewacze, oprócz tego za
montowano wiatrołapy i zain
stalowano lampy grzejące. Ce
remonię ma obejrzeć na żywo 
35 tys. ludzi. Innym proble
mem jest sprzedaż biletów i to, 
czy część ich posiadaczy nie 
wystraszy się mimo wszystko 
mrozu. 

- Zakładaliśmy, że 78 proc. 
wejściówek znajdzie nabyw
ców i ten plan został zrealizo
wany - mówił wczoraj na kon
ferencji prasowej Thomas 

Bach, szef Międzynarodowego 
Komitetu Olimpijskiego. - Je
stem jednak pewien, że gdy 
wszystko się zacznie i na pierw
szym planie pojawią się spor
towe emocje, to zainteresowa
nie jeszcze wzrośnie. 

Komplementował też go
spodarzy. - Wszystko jest go
towe, areny igrzysk zapierają 
dech w piersiach. Najlepszym 
sportowcom stworzono najlep
sze warunki - podkreślał z em
fazą Bach. 

Nie wszyscy być może by się 
pod tym podpisali, bo niektó
rzy sportowcy musieli sami 
sprzątać swoje pokoje, jednak 
w porównaniu do Soczi sprzed 
czterech lat, gdzie zawodnicy 
mijali się w drzwiach z robotni
kami, to i tak duży postęp. 

A tak a propos rosyjskich 
sportowców, to prezydent Bach 
rozwiał ich nadzieje, że po 
ewentualnych sukcesach będą 
się mogli cieszyć z flagą swo
jego kraju w rękach („Regulacje 
są jasne, to nie jest dozwo
lone"). Rosjanie, po potężnej 
aferze dopingowej, mogą star
tować na igrzyskach tylko 
pod pewnymi warunkami 
i pod flagą olimpijską. - Spor
towcy z Rosji, którzy pojawią 
się w Korei, zaakceptowali za
sady własnym podpisem i bę
dziemy zwracać uwagę na re
spektowanie tych reguł - pod
kreślił szef MK01. ©© 
WSPÓŁPRACA TOMASZ BILIŃSKI, 
PJONGCZANG 
Transmisje najważniejszych wydarzeń 
z Zimowych Igrzysk Olimpijskich 
Pjongczang 2018, w tym starty Polaków, 
w Eurosporcie 1 i Eurosporcie 2. Całe igrzy-
skatylko wEurosport Player 

Sylwia Jaśkowiec: Marzenia się spełniają, trzeba o nie walczyć 
Aocmomi 
Przemysław Franczak. Pjongczang 
pramyslawtranczak@pol5kapres5.pl 

Dopięła pani swego. 
Tak, dobiegłam. Cała ta po

dróż, całe to przedsięwzięcie 
stało kilka razy pod znakiem 
zapytania, ale jestem tutaj i to 
się teraz liczy. Kawał dobrej ro
boty został zrobiony, aczkol
wiek nie mówimy, że to ko
niec, bo teraz zaczyna się naj
ważniejsza część planu. 

Jeszczejesieniąoswoich 
szansach na wyjazd 
do Pjongczangu mówiła pa
ni bardzo ostrożnie. 
Bo były takie chwile w cza

sie przygotowań, kiedy to moje 
kolano nie chciało współpraco
wać, kiedy nie było zdrowia, 
które w naszym sporcie ko
nieczne jest do zrealizowania 
celów treningowych. Kurczę, 
było bardzo ciężko, pojawiały 
się momenty, że do Korei było 
daleko, ale były też takie, gdy ta 

wiara wracała. W grudniu, 
po pierwszych startach, byłam 
większą optymistką, bo 
wszystko zaczęło iść płynnie. 
Jednak to, że się udało, poczu
łam tak naprawdę dopiero wte
dy, gdy już miałam w kieszeni 
nominację i zaczęłam odpo
wiadać na pytania o wyjazd. 
Wtedy do mnie dotarło, że 
opłaciła się ta upartość, zawzię
tość, cierpliwość. Nie wolno się 
poddawać, nawet gdy wydaje 
nam się, że cel ucieka sprzed 
oczu. Marzenia się spełniają, 
tylko trzeba o nie walczyć. 

Biorąc pod uwagę pani 
problemy, dwie kontuzje, 
prawie dwa lata przerwy 
w startach, można powie
dzieć. że zdarzył się mały 
cud? 
Z jednej strony jest moja 

ciężka praca, zaciskanie zę
bów, ale z drugiej - było też du
żo ludzi, którzy pisali do mnie, 
że się za mnie modlą, i te igrzy
ska są też wymodlone. 

31-letnia Jaśkowiec w grudniu 
wróciła do biegania po prawie 
dwóch latach przerwy 

Pisali kibice? 
Rodzina, kibice, osoby, któ

re spotkałam w czasie rehabili
tacji. Poznałam też dużo osób 
duchownych i zakonnych, to 
niesamowita więź. Cały czas 
czułam i czuję wsparcie do-
brychludzi. 

Sam wyjazd na igrzyska 
to już sukces czy dopiero 
początek drogi? 
Sukcesem jest to, że pole

ciałam do Korei, jestem już te
raz człowiekiem wdzięcznym 
za wszystko, ale nie zatrzymu
ję się, mam kolejne cele i zało
żenia. Chciałabym wystarto
wać we wszystkich biegach, 
przy czym priorytetem będą 

5 sztafety i bieg na 10 km. 
1 
g Brązowa sztafeta sprinter-
| skaz mistrzostw świata 

£ z Fahm sprzed trzech lat 
£2 znów pobiegnie razem? 

Takie ustalenia dopiero 
przed nami. Marzę o tym 
sprincie, marzę o ponownym 
biegu z Justyną, ale nie wszyst
ko zależy ode mnie. 

Justyna Kowalczyk może 
odpuścić ten start? 
Trudno powiedzieć, wcho

dzimy w sferę dywagacji. Nie 
ma nic na sto procent. Kluczo
wym elementem jest forma 

nasza i Justyny. Ona też ma 
swój plan na Pjongczang, który 
może się zmieniać. 

Podczas zawodów Pucharu 
Świata nie było rozmów 
o planach na ofimpijskie 
starty? 
Nie było. Wtedy każda z nas 

żyła chwilą obecną, koncentro
wała się na tu i teraz. Nie było 
czasu i możliwości ani ochoty 
sięgania myślami w przód. 

To mogłaby być bajkowa hi
storia: dwie zawodniczki 
po przejściach, choć różnego 
rodzaju, łączą siły i... I właś
nie-co? Jest den marzenia 
o sukcesie? 
Szczerze mówiąc, jadąc 

na igrzyska, trzeba mieć ma
rzenia. Ja takie marzenie 
mam, to medal olimpijski. Je
żeli zdarzy się cud, wszystko 
poskłada się optymalnie: nar
ty, forma, szczęście, a sukces 
będzie nam zapisany, to tak 
będzie. ©® 
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LOTTO 
MULTIMULTI - 07.02 GODZ. 14 
1,5,11,22,24,27,28,40,43,47. 
54,56,57,61,73,74,75,76,78, 
80plus61 
KASKADA-GODZ. 14 
3, 4, 6.7, 9,11,15,19, 20, 21, 22, 
24 
MULTI MULTI - 06.02 GODZ. 21.40 
2.11,15,26,27,31,37,40,43,45, 
47,53.54.58.62.63.71.75.76,78 
plus 31 
KASKADA - GODZ. 21.40 
1,3,4.5,6.7.8.10.13.16. 
22.23 
LOTTO 
3,32,35.39,40.46 
LOTTO PLUS 
5, 7, 21, 27, 34, 44 
MINI LOTTO 
2,6,21,28,33 
EXTRA PENSJA 
4,13,16,18, 22 + 4 
MULTI MULTI - 06.02 GODZ. 14 
6.9,10,12,16.17,18,20,23,34, 
38,42,49,51,53,55,60,62,69. 
79 plus 10 
KASKADA-GODZ. 14 
1. 2, 3, 4, 5, 9,10,12,13,14,18, 
23 
(STEN) 
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